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Αθήνα, σήµερα στις 10 Δεκεµβρίου 2012, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.06’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΝΑΚΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι,  αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Βασίλειο Κεγκέρο-
γλου, Βουλευτή Ηρακλείου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Ηρακλείου Κρήτης αι-
τείται την άµεση προµήθεια λυόµενων αιθουσών για την κάλυψη
των  ελλείψεων στέγης διαφόρων σχολικών µονάδων.

2) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων του Κέν-
τρου Αποθεραπείας και Αποκατάστασης Ατόµων µε Αναπηρία,
Παράρτηµα Σιδηροκάστρου Σερρών αιτείται την µετάταξη ή από-
σπαση νοσηλευτικού προσωπικού και επιµελητών θαλάµων προς
το αναφερόµενο κέντρο για την κάλυψη των σοβαρών ελλείψεων
που παρατηρούνται λόγω συνταξιοδοτήσεων.

3) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Χρήστος Αναστασιάδης αι-
τείται την επίλυση θέµατός του που αφορά την καταβολή ειδικής
ασφαλιστικής εισφοράς έτους 2011 υπέρ του Οργανισµού Ελ-
ληνικών Γεωργικών Ασφαλίσεων (ΕΛΓΑ).

4) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το προσωπικό αορίστου χρόνου του
Ινστιτούτου Εκπαιδευτικής Πολιτικής  εκφράζει την δυσαρέσκειά
του για την καθυστέρηση καταβολής της µισθοδοσίας του και αι-
τείται τον ορισµό διοικητικού συµβουλίου στον φορέα.

5) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Πασχόν-
των από Μεσογειακή Αναιµία  αιτείται την επίλυση του θέµατος
της συνταγογράφησης των φαρµάκων που προκύπτει από την
εφαρµογή των διατάξεων των νόµων 4052/2012 και 4093/2012.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Νικόλαος Σιαφάκας, καθηγη-

τής Πνευµονολογίας του Πανεπιστηµίου Κρήτης καταγγέλλει ως
αντισυνταγµατική τη διάταξη του ν.3527/2007 µε βάση την οποία
ποσοστό 40% των νοσηλειών των αρρώστων των µονάδων εντα-
τικής θεραπείας διατίθενται στον ειδικό λογαριασµό του πανεπι-
στηµίου για να εξυπηρετηθούν ανάγκες των µονάδων εντατικής
θεραπείας.

7) Οι Βουλευτές Μεσσηνίας, κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ και
Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  η Περιφερειακή Ένωση των Δήµων Πελοποννήσου αι-
τείται τη διενέργεια αυστηρών ελέγχων στα εισαγόµενα από τρί-
τες χώρες  αγροτικά προϊόντα προκειµένου να προστατευθεί η
υγεία των καταναλωτών και η εγχώρια παραγωγή.

8) Οι Βουλευτές, Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ και
Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  η Περιφερειακή Ένωση των Δήµων Πελοποννήσου αι-
τείται τη διατήρηση των δηµοσίων υπηρεσιών σε περιφερειακό
επίπεδο, όπου αυτό είναι αναγκαίο.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου, κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Αλέξανδρος Παπαδηµητρίου αι-
τείται τη λήψη µέτρων για την εφαρµογή αξιοκρατικών κριτηρίων
στην πρόσληψη συνεργαζόµενου εκπαιδευτικού προσωπικού.

10) Οι Βουλευτές Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος
Επιχειρήσεων Βιοµηχανικής Περιοχής Ηρακλείου  αιτείται την
επίλυση θέµατος που αφορά την κατάργηση του τοπικού υποκα-
ταστήµατος ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Νέας Αλικαρνασσού και τη µεταφορά των
διοικητικών υπηρεσιών στο κέντρο του Ηρακλείου.

11) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Πάνος Μουντούρης αιτείται
τη θέσπιση ενός αξιοκρατικού συστήµατος µοριοδότησης σε θέ-
µατα που αφορούν τις αποσπάσεις εκπαιδευτικών.

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Πολυµελών Οικο-
γενειών µε Τρία Τέκνα Ελλάδος αιτείται την προστασία των
τρίτεκνων οικογενειών από τα πρόσφατα οικονοµικά µέτρα.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Λειτουργών Τεχνι-
κής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης προτείνει τη λήψη σειράς
µέτρων για την εξυγίανση της παιδείας και την αξιολόγηση του
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έργου του εκπαιδευτικού.

14) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Υπαλλήλων Εξωτερικής
Φρουράς Καταστήµατος Κράτησης Νιγρίτας Σερρών αιτείται τη
διενέργεια των αναγκαίων προσλήψεων προσωπικού στο εν
λόγω σωφρονιστικό κατάστηµα, µε σκοπό την εύρυθµη λειτουρ-
γία του.

15) Η Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Κέντρων
Ξένων Γλωσσών Ιωαννίνων αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά την αδειοδότηση των φροντιστηρίων και των κέντρων
ξένων γλωσσών.

16) Η Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  υπάλληλοι του ΙΚΑ Ιωαν-
νίνων, προσληφθέντες µε διαγωνισµό του ΑΣΕΠ-προκήρυξη
9Κ/2008 αιτούνται την επίλυση θέµατος που αφορά την απόφαση
του Διοικητικού Εφετείου Αθηνών για την απόλυσή τους.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Επιτροπή για τη Επεξεργασία
Προτάσεων για το Μητρώο Εργοληπτικών Επιχειρήσεων (ΜΕΕΠ)
καταθέτει το πόρισµά της για την προστασία των επιχειρήσεων.

18) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι µαθητές και γονείς της ΕΠΑΣ
Έδεσσας αιτούνται την κάλυψη των κενών θέσεων εκπαιδευτικού
προσωπικού στην ειδικότητα της κοµµωτικής.

19) Η Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Λάµπρος Καραγεώρ-
γος αιτείται να επιτρέπεται στους Έλληνες φοιτητές των
δηµοσίων Πανεπιστηµίων της Κύπρου να µετεγγράφονται στα
Πανεπιστήµια της Ελλάδας.

20) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Τοπικός Οργανισµός Εγγείων
Βελτιώσεων Κρύας Βρύσης Νοµού Πέλλας αιτείται τη µείωση του
πλαφόν των βαβµακοκαλλιεργειών, για την είσπραξη της ενίσχυ-
σης, λόγω  µείωσης της παραγωγής από το πράσινο σκουλήκι.

21) Η Βουλευτής Κεφαλληνίας κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Διεύθυνση Δευτεροβάθµιας
Εκπαίδευσης Νοµού Κεφαλληνίας και Ιθάκης αιτείται την πλή-
ρωση των απαραίτητων θέσεων εκπαιδευτικού προσωπικού.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον έλεγχο
του ΣΔΟΕ για υπέρογκες καταθέσεις κληρικού και µητροπολι-
τών.

23) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΠΑΥΛΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Εργαζοµένων
στις Δηµοτικές Επιχειρήσεις ‘Υδρευσης Αποχέτευσης (ΔΕΥΑ) αι-
τείται να ισχύσει για τους εργαζοµένους της η διάταξη του
ν.4093/2012 που δεν επιτρέπει µειώσεις στις αποδοχές τους
πέραν του 25% από τον Οκτώβριο του 2011.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην κατα-
στροφή που συντελείται από παράνοµες αµµοληψίες εργολάβων
σε προστατευόµενες περιοχές.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε επισή-
µανση ιατρών για τους κινδύνους που διατρέχουν τα
µοσχεύµατα ασθενών που λαµβάνουν γενόσηµα φάρµακα.

26) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΙΡΒΙΔΑΚΗΣ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Κισσάµου Νοµού Χανίων αιτείται
την άµεση τοποθέτηση αγροτικού ιατρού στο Αγροτικό Ιατρείο
‘Ελους του πρώην Δήµου Ιναχωρίου.

27) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΠΑΥΛΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Συνταξιούχων Εργατικών Στε-
λεχών Νοµού Καρδίτσας αιτείται την επανεξέταση της απόφα-
σης καταργήσεως της εργατικής συνδικαλιστικής σύνταξης.

28) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΓΕΡΟΝΤΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο ‘Εβρου εκφράζει
την αντίθεσή του σε ενδεχόµενη αποµάκρυνση ή κατάργηση της
Χηµικής Υπηρεσίας Αλεξανδρούπολης.

29) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την διαχείριση του
έργου της Εφορίας Πέλλας από την κεντρική υπηρεσία του
Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού.

30) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ηλίας Φραγκόπουλος εκφράζει
την αντίθεσή του στο περιεχόµενο των σελίδων 41-48 του α’τεύ-
χους της Γλώσσας Ε’Δηµοτικού µε τίτλο <Της γλώσσας ρόδι και
ροδάνι>, 2004, που είναι αφιερωµένες στην 28η Οκτωβρίου.

31) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Προστασίας Περιβάλ-
λοντος, Παραλίας Ακράτας Αιγίου Νοµού Αχαϊας αιτείται για την
άµεση έναρξη των εργασιών κατασκευής αποχετευτικών έργων
στην ανατολική Αιγιάλεια.

32) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επίλυση του θέµα-
τος της πρόσληψης της κ. Όλγας Ίµβρου στο Δήµο Έδεσσας.

33) Ο Βουλευτής Δράµας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Δράµας αιτείται
την υιοθέτηση προτάσεών του για την επίλυση του ζητήµατος
της έκδοσης και ανανέωσης των αδειών των φροντιστηρίων.

34) Ο Βουλευτής Δράµας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την αλλαγή του χρόνου
ισχύος της υπουργικής απόφασης περί µη εισαγωγής σπουδα-
στών στην Αστυνοµική και Πυροσβεστική Ακαδηµία.

35) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  o κ. Λάµπρος Καραγεώργος αι-
τείται την επίλυση του θέµατος της δυνατότητας µετεγγραφής
των Ελλήνων φοιτητών των δηµοσίων πανεπιστηµίων της Κύπρου
στα πανεπιστήµια της Ελλάδας.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε προ-
σφυγή των υπαλλήλων της ΕΛΣΤΑΤ στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο πρόσωπο
που θα επιλεγεί για τη θέση του πρώτου γενικού γραµµατέα δη-
µοσίων εσόδων.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην κατά-
σταση που επικρατεί στα ορυχεία και στη µονάδα της ΛΑΡΚΟ
στη Λάρυµνα Φθιώτιδας. 

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον διαχειρι-
στικό έλεγχο που πρόκειται να διεξαχθεί στον Πολιτιστικό
Οργανισµό του Δήµου Πατρέων.
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40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο γεγονός ότι
ανώτατα στελέχη του Λιµενικού Σώµατος φαίνεται να επιζητούν
συνεργασία µε την Τουρκία για θέµατα λαθροµετανάστευσης.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις αλλα-
γές που επίκεινται στις αρµοδιότητες των δασαρχείων αλλά και
στον ορισµό του δάσους και της δασικής έκτασης, σύµφωνα µε
δηλώσεις του Υπουργού Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής.

42) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πο-
λυτέκνων Ελλάδος εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την κατάρ-
γηση της σύνταξης της πολύτεκνης µητέρας, των πολυτεκνικών
επιιδοµάτων, καθώς και του αφορολόγητου ποσού για τα παιδιά.

43) Ο Βουλευτής Δράµας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Εταιριών Φωτοβολταϊ-
κών «Μας αφορά» αιτείται την υιοθέτηση των προτάσεών του
σχετικά µε την άρση των περιορισµών που έχουν επιβληθεί στα
κοινωνικά και οικονοµικά οφέλη από τα φωτοβολταϊκά.

44) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων του 6ου
Δηµοτικού Σχολείου Συκεών Θεσσαλονίκης αιτείται την έγκριση
έκτακτου κρατικού κονδυλίου στους δήµους για την κάλυψη των
συσσιτίων των σχολείων χωρίς τη µεσολάβηση µη κυβερνητικών
οργανώσεων.

45) Ο Βουλευτής Δράµας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Δράµας αιτείται την από-
δοση των οφειλοµένων, που αφορούν ποσά που παρακρατούνται
επί της αξίας των δασικών προϊόντων για τους δήµους και προ-
έρχονται από την Κρατική Εκµετάλλευση Δασών και την παρα-
χώρηση εκµετάλλευσης δασών σε δασικούς συνεταιρισµούς στο
Δήµο Δράµας.

46) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η ανώνυµη εταιρεία «Περιβαλλοντική
Αναπτυξιακή Δυτικής Θεσσαλίας» αιτείται την άµεση έκδοση
απόφασης έγκρισης περιβαλλοντικών όρων για το έργο «Μονάδα
Επεξεργασίας Απορριµµάτων Δυτικής Θεσσαλίας».

47) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  υπάλληλοι του ΙΚΑ Ιωαννίνων, προσληφθέν-
τες µε διαγωνισµό του ΑΣΕΠ-προκήρυξη 9Κ/2008 αιτούνται την

επίλυση θέµατος που αφορά την απόφαση του Διοικητικού Εφε-
τείου Αθηνών για την απόλυσή τους.

48) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο Σικυωνίων Νοµού Κο-
ρινθίας αιτείται την διατήρηση του υποκαταστήµατος του ΙΚΑ
Κιάτου.

49) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Ένωση Δηµοτικών Επιχειρήσεων Ύδρευ-
σης Αποχέτευσης αιτείται η µείωση των αποδοχών των
εργαζοµένων της να µην είναι µεγαλύτερη του 35% κατ’άτοµο
και κατά θέση σε σχέση µε το σύνολο των αποδοχών κάθε εργα-
ζοµένου στις 31-12-2009.

50) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Εργα-
ζοµένων Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης αιτείται την άµεση
εφαρµογή του άρθρου 49 του ν.3979/2011 περί καταβολής κατά
προτεραιότητα των αποδοχών του προσωπικού των ΟΤΑ Α’ βαθ-
µού.

51) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλλό-
γων Ειδικού Εκπαιδευτικού Προσωπικού Ειδικής Αγωγής
εκφράζει την αντίθεσή της στο σχέδιο νόµου για την αναδιάρ-
θρωση των δοµών του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού, η οποία ουσιαστικά καταργεί τη Δι-
εύθυνση Ειδικής Αγωγής και Εκπαίδευσης και τα ΚΕΔΔΥ.

52) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Ελλήνων Κατασκευα-
στών πολυεστερικών και άλλων σκαφών, παρελκόµενων,
εξαρτηµάτων, εµπόρων και υπηρεσιών αιτείται την κατάργηση
της ετήσιας τεκµαρτής δαπάνης µε βάση την κυριότητα σκάφους
αναψυχής µέχρι και επτά µέτρων.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Γεωργία Βουτσά αιτείται την
επίλυση του θέµατος των µετεγγραφών των πρωτοετών φοιτη-
τών πολύτεκνων οικογενειών.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2015/24-09-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. B-1110/12-
11-2012 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η
ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 3125/18-10-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Μουτσινά Παρίση (Πάρι) και Ξηροτύρη - Αικατερινάρη
Ασηµίνα δόθηκε µε το υπ αριθµ. 12924/12-11-2012 έγγραφο  από

τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 3127/18-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μουτσινά Παρίση (Πάρι) δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ10035/25440/

793/12-11-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 3170/19-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεγκέρογλου Βασίλειου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/

24447/2130/12-11-2012  έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 3201/19-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Πατριανάκου Φεβρωνίας δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1319/12-11-

2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάν-
τηση:
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6. Στην µε αριθµό 3278/23-10-2012, ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παναγούλη Ευστάθιου (Στάθη) δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1242-12-

11-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 3457/25-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παναγιώταρου Ηλία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7550/ΑΣ 51836/12-

11-2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο αναφο-
ρών και ερωτήσεων της Τρίτης 11 Δεκεµβρίου 2012.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 3375/24-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή Χα-
νίων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
παρακράτηση 4,5 εκατoµµυρίων ευρώ από την πρόσθετη ενί-
σχυση των γεωργών που παράγουν ελαιοκοµικά προϊόντα.

2.- Η µε αριθµό 2369/201/1-10-2012 ερώτηση και αίτηση κα-
τάθεσης εγγράφων του Βουλευτή Μεσσηνίας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ.
Αθανασίου Πετράκου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την ιδιωτικοποίηση των ΔΕΠΑ-ΔΕΣΦΑ.

3.- Η µε αριθµό 3695/2-11-2012 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασίλειου
Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε τη διάθεση γαλακτοκοµικών-τυροκοµικών προ-
ϊόντων από παραγωγούς στις λαϊκές αγορές. 

4.- Η µε αριθµό 2255/186/27-9-2012 ερώτηση και αίτηση κα-
τάθεσης εγγράφων του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας και Βουλευτή Β’ Αθήνας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Παναγιώτη Καµµένου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την ανάκληση της άδειας λειτουργίας της Συνεταιριστικής
Τράπεζας Λαµίας και τη θέση της σε ειδική εκκαθάριση.

5.- Η µε αριθµό 3749/5-11-2012 ερώτηση της Βουλευτού Β’�
Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ελένης Ζαρού-
λια προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τον τραπεζικό
δανεισµό των κοµµάτων.

6.- Η µε αριθµό 2433/2-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή Α’
Αθήνας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ιωάννη Πανούση προς
τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης, σχετικά µε την απαγόρευση χορήγησης εκπαιδευ-
τικών αδειών στους δηµοσίους υπαλλήλους.

7.- Η µε αριθµό 3743/5-11-2012 ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαου Κα-
ραθανασόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υπο-
βάθµιση του Γενικού Νοσοκοµείου Αµαλιάδας-Ηλείας.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής) 

1.- Η µε αριθµό 3356/24-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή Λα-
κωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανάσιου Δαβάκη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε την επιµήκυνση του χρόνου αποπληρωµής των δανείων
που έχουν ληφθεί από τον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας.

2.- Η µε αριθµό 2982/16-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή Ευ-
βοίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου κ.  Ευάγγελου Αποστόλου προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων σχετικά µε την πι-
στοποίηση βιολογικών προϊόντων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 683/3-12-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τους
Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και
Υγείας, σχετικά µε την ιατροφαρµακευτική και νοσοκοµειακή κά-
λυψη των ασφαλισµένων.

Στην επίκαιρη αυτή ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας
κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος. 

Το λόγο έχει ο κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου για δύο λεπτά. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η ερώτηση που θα συζητηθεί είχε κατατεθεί

την προηγούµενη εβδοµάδα, όµως λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού δεν συζητήθηκε. Παραµένει όµως επίκαιρη, γιατί το
θέµα της ιατροφαρµακευτικής κάλυψης και της νοσοκοµειακής
περίθαλψης των ανασφάλιστων ήταν πάρα πολύ σοβαρό κι έγινε
ακόµα σοβαρότερο λόγω της αύξησης της ανεργίας, λόγω της
ραγδαίας αύξησης των θεωρούµενων ανασφάλιστων.

Ποιοι είναι οι θεωρούµενοι ανασφάλιστοι; Εκτός από αυτούς
που κλασικά θεωρούνταν ανασφάλιστοι και που µπορούµε να
πούµε ότι καλύπτονταν από τις διατάξεις νόµων του παρελθόν-
τος, έχουν προστεθεί ανασφάλιστοι που δεν συµπληρώνουν τα
απαραίτητα ηµεροµίσθια προκειµένου να θεωρηθούν τα ασφα-
λιστικά τους βιβλιάρια. Έχουν προστεθεί, πέρα από τους εργα-
ζόµενους, και οι επαγγελµατίες που είτε έχασαν τη δουλειά τους,
έκλεισαν τα µαγαζιά τους είτε αδυνατούν να καταβάλλουν τις
ασφαλιστικές εισφορές στον ΟΑΕΕ µε αποτέλεσµα να µη θεω-
ρούνται τα βιβλιάρια. 

Συνολικά, λοιπόν, έχουµε να αντιµετωπίσουµε ως πολιτεία,
έχετε να αντιµετωπίσετε ως Υπουργείο ένα τεράστιο θέµα, το
οποίο εντείνεται καθηµερινά. Πέρα από τον µεγάλο αριθµό, είναι
και οι πολλές περιπτώσεις. Θεωρώ, λοιπόν, ότι θα πρέπει να
υπάρχει και ιατροφαρµακευτική κάλυψη αλλά κυρίως να επεκτεί-
νετε και στη νοσοκοµειακή περίθαλψη τη δυνατότητα πρόσβα-
σης του ανασφάλιστου και στο γιατρό και στο νοσοκοµείο. Το
φάρµακο ασφαλώς είναι απαραίτητο, προκειµένου να υπάρξει
αυτή η αντιµετώπιση.

Έτσι, λοιπόν, σας ερωτώ ποιες είναι οι ενέργειες από την
πλευρά σας -σαφώς υπάρχουν και θέµατα συναρµοδιότητας µε
το Υπουργείο Εργασίας τα οποία πρέπει να τα δούµε- προκειµέ-
νου να αντιµετωπίσουµε αυτό το τεράστιο θέµα που απασχολεί
σήµερα την κοινωνία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός

Υγείας κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υγείας

οφείλει να διατηρήσει ανοικτό το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, να εξα-
σφαλίσει τις παρεχόµενες υπηρεσίες του συστήµατος στους
συµπολίτες µας, οι οποίοι πλήττονται από τη δίνη της οικονοµι-
κής κρίσης και βρίσκονται ανασφάλιστοι. 

Έτσι, λοιπόν, µε προγενέστερη απόφαση της προηγούµενης
πολιτικής ηγεσίας στις αρχές Μαΐου του 2012, δόθηκε εντολή
στις υγειονοµικές περιφέρειες της Ελλάδος να µην αποκλείονται
ασθενείς οι οποίοι είναι ανασφάλιστοι και βρίσκονται υπό το κρά-
τος µιας έκτακτης ανάγκης, µιας βαριάς ασθένειας ώστε να µπο-
ρούν να αντιµετωπιστούν τα περιστατικά τους στα εξωτερικά
ιατρεία κάθε νοσοκοµείου, να λαµβάνουν θεραπευτική αγωγή και
ιδιαίτερα για άτοµα τα οποία πάσχουν από λοιµώδη νοσήµατα.

Εµείς σήµερα, µπροστά στη ζοφερή πραγµατικότητα της
χώρας µας, προχωρήσαµε µε καινούργιες αποφάσεις µας στην
αξιοποίηση διαθέσιµων πόρων από την τέταρτη προγραµµατική
περίοδο και γι’ αυτό ακριβώς ανακοινώσαµε µόλις προ ηµερών
την εφαρµογή διετούς προγράµµατος, µέσω του οποίου θα κα-
λυφθούν ανά έτος, περίπου εκατό χιλιάδες συµπολίτες µας, οι
οποίοι θα απολαύουν υπηρεσιών του συστήµατος υγείας µέσω

του εισιτηρίου παροχής υπηρεσιών υγείας, το οποίο θα εντά-
ξουµε στην τέταρτη προγραµµατική περίοδο για δύο χρόνια και
για το 2013 και για το 2014. Επίσης θα ενταχθούν και άλλες δρά-
σεις, όπως η υγεία κατ’ οίκον και οι εµβολιασµοί παιδιών, και θα
υπάρχει συµβολή στην ιατροφαρµακευτική κάλυψη των ευάλω-
των αυτών κοινωνικά οµάδων.

Οι δαπάνες προσεγγίζουν τα 90 εκατοµµύρια ευρώ και υπο-
λογίζουµε ότι  µαζί µε το υγεία κατ’ οίκον και τους εµβολιασµούς
των παιδιών θα καλύπτονται περίπου εκατόν εξήντα χιλιάδες
συµπολίτες µας κατ’ έτος.

Είναι η συµβολή του Υπουργείου Υγείας απέναντι στις συνέ-
πειες της κρίσης. Είµαστε αποφασισµένοι να αγωνιστούµε και να
επιτύχουµε ό,τι µπορούµε προς όφελος των συµπολιτών µας,
γιατί θέλουµε να αποφύγουµε η δεινή οικονοµική κρίση να µετα-
τραπεί σε δεινή κοινωνική κρίση.

Οι δυνατότητες, τις οποίες έχουµε στη διάθεσή µας, είναι
αυτές, οι οποίες σας ανέφερα και είµαστε αποφασισµένοι κάθε
άλλη ευκαιρία, κάθε άλλη δυνατότητα να την αξιοποιήσουµε
προς όφελος των συµπολιτών µας, που είναι ανασφάλιστοι και
έχουν ανάγκη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, προκειµένου να

υπάρχει η µέγιστη αποτελεσµατικότητα, χρειάζεται η συνέργεια
των δύο Υπουργείων. Τι εννοώ; Πολλές κατηγορίες συµπολιτών
µας µπορούν να καλυφθούν από τα ασφαλιστικά ταµεία.

Παραδείγµατος χάριν, εάν η προϋπόθεση των ογδόντα ενσή-
µων προκειµένου να θεωρηθεί το βιβλιάριο ισχύσει και για το
2013 αλλά και για το 2014, ως προϋπόθεση των πενήντα ενσή-
µων ή λίγο πιο κάτω, τότε ένας µεγάλος αριθµός µπορεί να κα-
λυφθεί από το ασφαλιστικό ταµείο, από το ΙΚΑ.

Το δεύτερο, είναι να υπάρξει, αντί µονοετούς, διετής θεώρηση
των βιβλιαρίων του ΟΑΕΕ. Μιλάµε όλοι για την αντιµετώπιση της
κατάστασης τα δύο επόµενα χρόνια. Νοµίζω ότι αυτό µπορεί να
γίνει.

Το τρίτο, αφορά τους µακροχρόνια άνεργους, που, όµως,
έχουν ένα µεγάλο αριθµό ενσήµων τα προηγούµενα χρόνια και
έχουν καταβάλει τον οβολόν τους, όπως και οι εργοδότες, στο
ΙΚΑ. Άρα, µπορούν να καλυφθούν από το ασφαλιστικό ταµείο µε
µία διεύρυνση των κριτηρίων θεώρησης των βιβλιαρίων τους,
ακόµα και χωρίς ηµεροµίσθια το τρέχον έτος, αν ο αριθµός τα
προηγούµενα χρόνια είναι τόσο µεγάλος που καλύπτει µια προ-
ϋπόθεση.

Έτσι, λοιπόν, τα χρήµατα, τα οποία έχετε εσείς στη διάθεσή
σας ως Υπουργείο Υγείας µέσα από την τέταρτη προγραµµατική
περίοδο, όπως είπατε -τα χρήµατα που θα αξιοποιήσετε- θα
έχουν µεγαλύτερο αποτέλεσµα, γιατί οι εκατό χιλιάδες είναι ένα
τεράστιο νούµερο αλλά ασφαλώς είναι πολύ µικρότερο από τις
ανάγκες που έχουµε.

Έτσι, λοιπόν, θα ήθελα να µη δηµιουργηθούν µόνο παράλλη-
λες δοµές. Το υγεία κατ’ οίκον µπορεί να συνδυαστεί µε το «Βοή-
θεια στο Σπίτι», µπορεί να συνδυαστεί µε ήδη λειτουργούντα
προγράµµατα, τα οποία θα ενισχύσει και θα παρέχουν τις παρα-
πάνω υπηρεσίες.

Εποµένως η συνέργεια µε το Υπουργείο Εργασίας είναι απα-
ραίτητη προκειµένου να έχουµε µέγιστο αποτέλεσµα. 

Εγώ χαίροµαι που για το Υπουργείο σας είναι προτεραιότητα.
Χαίροµαι που υπάρχει αυτή η ευαισθησία. Όµως, αυτό θα πρέπει
να αποδειχθεί στην πράξη από τον Ιανουάριο κιόλας, γιατί, όπως
ξέρετε, δυστυχώς, λήγουν οι όποιες ευνοϊκές ρυθµίσεις ή πρό-
νοιες υπήρχαν γι’ αυτούς τους ανθρώπους, στις 31-12-2012.
Άρα, χρειάζονται «γρήγορα χέρια», που λέµε, άµεσες ενέργειες,
προκειµένου από τον Ιανουάριο να έχουµε ιατροφαρµακευτικά
καλυµµένους και µε νοσοκοµειακή περίθαλψη όλους τους συ-
νανθρώπους µας που το έχουν ανάγκη.

Σας ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ, και θα ήθελα να διευκρινίσετε
στη δευτερολογία σας εάν µέσα από το πρόγραµµα µπορούν να
αξιοποιηθούν, πέρα από τα δηµόσια νοσοκοµεία βεβαίως, του
ΕΟΠΥΥ ιατροί, αλλά και οι συµβεβληµένοι ιατροί και εργαστήρια,
προκειµένου το σύνολο των αναγκών να καλύπτεται.

5238 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός

κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, δύο παρατηρήσεις θέλω να κάνω ξεκινών-

τας από το τέλος. Πρώτον, πράγµατι το πρόγραµµα αφορά
όλους τους συµβεβληµένους ιατρούς, εργαστήρια κ.λπ..

Δεύτερον τη συνέργεια την οποία είπατε µεταξύ των Υπουρ-
γείων, θεωρήστε την δεδοµένη. Επίσης, όπως ανέφερα στην
πρωτοµιλία, θα εξετάσουµε κάθε δυνατότητα, κάθε ευκαιρία που
µας δίνεται και φυσικά οπωσδήποτε τις προτάσεις τις οποίες µου
αναφέρατε.

Πρέπει, όµως, να επεκτείνω λίγο την απάντησή µου, κύριε συ-
νάδελφε, διότι επειδή αντιµετωπίζουµε σοβαρό πρόβληµα µε τις
δαπάνες, τις οποίες είµαστε υποχρεωµένοι οι Έλληνες φορολο-
γούµενοι να πληρώσουµε για τη στήριξη του Εθνικού Συστήµα-
τος Υγείας, απαιτούνται συνέργειες  από όλους τους εταίρους
της υγειονοµικής κοινότητος µε την ευρεία έννοια. Και σήµερα
ήρθα στην πολύ δυσάρεστη θέση να αναµένω από τους φαρµα-
κοποιούς να αναστείλουν τις αδικαιολόγητες απεργιακές τους
κινητοποιήσεις και να µου απαντά διά µιας αδιαλλάκτου επιστο-
λής ο Πρόεδρος του Πανελληνίου Φαρµακευτικού Συλλόγου, η
οποία πέραν των άλλων ήταν και εξαιρετικά προσβλητική για
µένα.

Να θυµίσω για την ενηµέρωση των κυριών και των κυρίων συ-
ναδέλφων ότι µέχρι τώρα έχουν εισπράξει 2,5 δισεκατοµµύρια
οι φαρµακοποιοί για φαρµακευτική δαπάνη που αν υπολογί-
σουµε ότι κερδίζουν πάνω από 20%, έχουν κερδίσει 500 εκατοµ-
µύρια. Οι φαρµακοποιοί, οι οποίοι δεν επιδεικνύουν καµµία
ανοχή, καµµία ελαστικότητα απέναντι στην Κυβέρνηση για να
µπορέσουµε αυτήν την ώρα της κρίσης να αντιµετωπίσουµε τα
δεινά της χώρας και τις ανάγκες του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας.

Και όταν συνοµιλώ µαζί τους οι συνδικαλιστές, οι οποίοι υπο-
τίθεται ότι πρόσκεινται στη Νέα Δηµοκρατία λένε «Μα, δεν µπο-
ρούµε να κάνουµε τίποτα, έχουµε απέναντί µας τους συνδικα-
λιστές του ΣΥΡΙΖΑ». Και όταν ρωτάς τους συνδικαλιστές του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, λένε: «Μα τι να κάνουµε εµείς; Απέναντί µας έχουµε τους
δικούς σας, που είναι πιο σκληροί, πιο διεκδικητικοί». Δεν βγαίνει
έτσι. Με αυτές τις άγονες αντιπαραθέσεις δεν οδηγείται ο τόπος
πουθενά. 

Επίσης, κύριε Πρόεδρε, θέλω να σας ενηµερώσω ότι προσφά-
τως διεξήχθη διαγωνισµός για την προµήθεια των φίλτρων τε-
χνητού νεφρού και υπήρξαν εναρµονισµένες πρακτικές. Έδωσαν
περίπου δεκαπέντε εταιρείες τις ίδιες τιµές, 30 και 35 ευρώ για
δύο διαφορετικές κατηγορίες. Απευθύνθηκε η Πρόεδρος της
Επιτροπής Προµηθειών στην Επιτροπή Ανταγωνισµού και απάν-
τηση δεν λάβαµε, αλλά επιµείναµε. Υπήρξε παρέµβαση εται-
ρείας, η οποία κατέβασε τις τιµές στα 2/3 περίπου. Και αξίζει να
σηµειώσω ότι µία από τις εταιρείες που έδινε εδώ τις υψηλές
τιµές -και θα το καταθέσω στα Πρακτικά, έχω έγγραφο του
Υπουργείου της Κυπριακής Δηµοκρατίας- προσφέρει τα ίδια φίλ-
τρα στο 1/3 της τιµής. Και αφού, λοιπόν, εµείς επιτύχαµε αυτήν
την παρέµβαση, έστω την τιµή στα 2/3, τι διαδίδεται σήµερα; Ότι
εκπροσωπεί συµφέροντα η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου.
Εµείς, συµφέροντα, που επιτυγχάνουµε τις µειώσεις των τιµών;

Σας πληροφορώ, λοιπόν, ότι έχω τη µεγάλη τιµή στην οικογέ-
νειά µου, στο όνοµά µας να µην ταιριάζει η λέξη «συµφέροντα».
Και ο Υπουργός Υγείας και το όνοµα «Λυκουρέντζος» δεν θα ταυ-
τιστεί ποτέ µε συµφέροντα. Προειδοποιώ, λοιπόν, αυτούς οι
οποίοι είναι συνηθισµένοι να λειτουργούν µε συµφέροντα και να
θέλουν να επιβάλουν τις επιδιώξεις τους στην πολιτική ηγεσία,
ότι µαταιοπονούν στην παρούσα περίοδο. Θα αγωνιστούµε µαζί
σας να µειώσουµε τις δαπάνες στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας και
όχι να ακρωτηριάσουµε τις υπηρεσίες του, για να µπορούµε να
προσφέρουµε, κύριε συνάδελφε, όπως σωστά επιµείνατε µε τη
δευτεροµιλία σας, τις υπηρεσίες µας στους συµπολίτες µας που
έχουν ανάγκη και πάσχουν. Και τους εργαζόµενους στον ιδιωτικό
τοµέα και τους µικροµεσαίους επιχειρηµατίες που έκλεισαν τα
µαγαζιά τους και όλους όσους έχουν αυτήν τη στιγµή ανάγκη τη

στοργή και τη φροντίδα του Εθνικού Συστήµατος Υγείας. 
Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Λυκουρέν-

τζος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Η πρώτη µε αριθµό
693/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή
Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριάκου Βιρβιδάκη προς τους
Υπουργούς Εσωτερικών και Οικονοµικών, σχετικά µε τις αρµο-
διότητες που θα ασκήσουν οι δήµοι από 1-1-2013, δεν θα συζη-
τηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Η δεύτερη µε αριθµό 706/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθήνας του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Νικολάου Βού-
τση προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την εγκύκλιο του
Υπουργείου Εσωτερικών περί αναστολής της διαδικασίας απο-
νοµής της Ελληνικής Ιθαγένειας, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Η τέταρτη µε αριθµό 697/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Κοζάνης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Ραχήλ Μακρή προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τη µαταίωση της συµµε-
τοχής Ελλήνων αθλητών σε ευρωπαϊκές και παγκόσµιες διοργα-
νώσεις λόγω της οικονοµικής κρίσης, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
προς το Σώµα ότι οι Υπουργοί Τουρισµού, Εξωτερικών και Οικο-
νοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κα-
τανόησης για Συνεργασία στον τοµέα του Τουρισµού µεταξύ του
Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και του Εθνικού Συµβουλίου Τουρισµού και Αρχαιοτήτων
των Ηνωµένων Αραβικών Εµιράτων».

Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Με-
ταφορών και Δικτύων, Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθεσαν
σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών της Ουκρανίας
για Συνεργασία στους τοµείς των Ταχυδροµείων και Τηλεπικοι-
νωνιών». 

Παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές.
Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 713/4-12-2012 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας του Λαϊ-
κού Συνδέσµου -Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τους
Υπουργούς Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών, σχετικά µε την
ανάγκη για άµεσες ενέργειες περισυλλογής των οστών των πε-
σόντων µαχητών του Αλβανικού Έπους του ’40. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εθνικής
Άµυνας κ. Παναγιώτης Καράµπελας. 

Το λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Ηλίας Παναγιώταρος για δύο
λεπτά. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ένα έθνος για να µπορεί να θεωρείται ελεύ-

θερο, ανεξάρτητο, ισχυρό, να έχει προοπτική και µέλλον θα πρέ-
πει, κατ’ αρχάς, να τιµά και να σέβεται τους ήρωες νεκρούς του
που είχε στο πρόσφατο ή στο απώτερο παρελθόν. 

Στην περίπτωση της Ελλάδος έχουµε µια συνεχιζόµενη ύβρη,
η οποία διαπράττεται εις βάρος των ηρώων που πολέµησαν στα
βουνά της Ηπείρου το 1940. Υπάρχουν περίπου στις οκτώ χιλιά-
δες οστά Ελλήνων αξιωµατικών και οπλιτών, τα οποία βρίσκονται
είτε προσωρινώς θαµµένα κάπου είτε είναι άταφα είτε κανείς δεν
ξέρει τίποτε γι’ αυτά. 

Είχαν γίνει κάποιες πολύ µικρές προσπάθειες στο παρελθόν,
οι οποίες φυσικά δεν απέδωσαν τίποτα, διότι πολύ απλά η αλβα-
νική κυβέρνηση η οποία ήταν και η πλέον αρµόδια -γιατί έχει τα
στοιχεία, αλλά δεν τα έχει δώσει ποτέ και συνεχώς παρουσιάζει
εµπόδια- δεν έκανε τίποτα γι’ αυτό. Οι ελληνικές κυβερνήσεις
µέχρι τώρα δεν έχουν δώσει ιδιαίτερη βαρύτητα στο συγκεκρι-
µένο θέµα.

Υπάρχουν επτά χιλιάδες εννιακόσιοι εβδοµήντα έξι Έλληνες,
οι οποίοι βρίσκονται κάπου στα βουνά της Ηπείρου. Είχαµε και
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το φαινόµενο, σε ένα νεκροταφείο στην Κορυτσά να έχουν γίνει
κάποιες οικοδοµικές εργασίες και τα οστά να βρίσκονται κάτω
από το οικοδόµηµα. Μιλάµε για την απόλυτη ξεφτίλα για το ελ-
ληνικό κράτος. 

Αυτοί οι άνθρωποι, αυτοί οι ήρωες πολέµησαν κι έδωσαν τη
ζωή τους για την πατρίδα, ώστε να µπορούν σήµερα κάποιοι να
ασκούν εξωτερική πολιτική και να το παίζουν κυβερνώντες και
διοικούντες σε αυτήν τη χώρα. 

Θα θέλαµε να µας πείτε: Υπάρχει κάποια περίπτωση, προ-
οπτική το ελληνικό κράτος να κάνει κάποιες ενέργειες –πότε κι
αν- σχετικά µε αυτούς τους ήρωες που παραµένουν διασκορπι-
σµένοι στα βουνά της Βορείου Ηπείρου; Έχουν γίνει άλλες προ-
σπάθειες; Πόσοι είναι αυτοί οι άνθρωποι ακριβώς; Γνωρίζετε που
είναι, κ.τλ.; 

Θα θέλαµε να µας απαντήσετε σε αυτά.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κι εγώ σας ευχαριστώ. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης

Καράµπελας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κύριε Πρόεδρε της Βουλής των Ελλήνων, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, το ζήτηµα της ανεύρεσης, ταυτοποίησης και εντα-
φιασµού των οστών των Ελλήνων που ηρωικώς έπεσαν µαχόµε-
νοι στα βουνά της Βορείου Ηπείρου κατά τον ελληνοϊταλικό
πόλεµο του ’40-’41 υπήρξε ζήτηµα εντόνου ενδιαφέροντος, τόσο
του Υπουργείου Εθνικής Αµύνης όσο και του Υπουργείου Εξω-
τερικών για πολλά χρόνια. 

Από το 1991 θα γνωρίζετε ότι υπήρξαν εντατικές διµερείς συ-
νοµιλίες µε την αλβανική πλευρά, προκειµένου να καταλήξουµε
σε κάποια συµφωνία για το ζήτηµα αυτό. 

Αποτέλεσµα αυτής της προσπάθειας ήταν στις 9 Φεβρουαρίου
2009 να υπογραφεί συµφωνία µεταξύ Ελλάδος και Αλβανίας και
να τεθεί σε εφαρµογή στις 6 Μαΐου 2010 µε την οποία καθορί-
στηκε το νοµικό πλαίσιο σχετικά µε την αναζήτηση, την εκταφή,
τον προσδιορισµό της ταυτότητος και τον ενταφιασµό των Ελ-
λήνων πεσόντων στρατιωτικών στις πολεµικές επιχειρήσεις κατά
τη διάρκεια του ελληνοϊταλικού πολέµου την περίοδο 1940-1941,
καθώς και για την κατασκευή κοιµητηρίων στο έδαφος της Αλ-
βανίας για τον ενταφιασµό τους. 

Η εν λόγω συµφωνία, επιπλέον, θεσµοποίησε το ήδη υφιστά-
µενο κοιµητήριο στους Βουλιαράτες και προέβλεψε και την κα-
τασκευή ενός άλλου στην Κλεισούρα. Επίσης, καθόριζε τις
επιβαλλόµενες και απορρέουσες ενέργειες, ώστε αυτή να υλο-
ποιηθεί απρόσκοπτα.

Στο πλαίσιο, λοιπόν, αυτό συστήθηκε µία µεικτή επιτροπή εµ-
πειρογνωµώνων για την επίλυση τυχόν αναφυοµένων ζητηµάτων.
Μετά από παρεµβάσεις µας σε κάθε επίσηµη επαφή και σε συν-
τονισµό µε το Υπουργείο Εξωτερικών η πρώτη συνάντηση αυτής
της µεικτής επιτροπής έλαβε χώρα στα Τίρανα τον Απρίλιο αυτού
του έτους. Εκεί λοιπόν κατέληξε σε θετικό αποτέλεσµα. Ποιο
ήταν αυτό; Η υπογραφή ενός εσωτερικού κανονισµού λειτουρ-
γίας της επιτροπής που τέθηκαν οι βάσεις για την υλοποίηση της
εν λόγω συµφωνίας. Επιπλέον, η αλβανική πλευρά δεσµεύθηκε
για την άµεση έναρξη εργασιών σε συγκεκριµένες τοποθεσίες
που υπέδειξε η ελληνική πλευρά. 

Παρέλκει να επισηµανθεί ότι από πλευράς Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας που κατέχει και τον κεντρικό συντονιστικό ρόλο από
ελληνικής πλευράς, το θέµα κατέχει θέση ύψιστης προτεραιότη-
τας και έχει πραγµατοποιηθεί ο ανάλογος σχεδιασµός ώστε να
τελεσφορήσει το έργο και να τηρηθούν τα όσα επιβάλλει η πα-
ράδοση και το χρέος απέναντι στους ήρωες του έπους του ’40-
’41 που έπεσαν υπέρ βωµών και εστιών.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής κ. Ηλίας Παναγιώταρος.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Σίγουρα δεν έχει υπάρξει έντονο εν-

διαφέρον από ελληνικής πλευράς. Είπατε ότι από  το 1991 έχουν
αρχίσει κάποιες ενέργειες. Έχουν περάσει είκοσι ένα χρόνια και
δεν έχει γίνει τίποτα απολύτως. Αλλά και πριν από το 1991 γιατί
δεν είχε γίνει κάτι; 

Η Ιταλία είχε πάρει άδεια και τη δεκαετία του ’60 έκανε έρευ-

νες, βρήκε πάρα πολλά οστά ακόµα και Ελλήνων, τα οποία περι-
συνέλεξε και τα έχει καταγεγραµµένα. Οι Αλβανοί δεν σεβάστη-
καν όλες τις συνθήκες και τις συµβάσεις που είχαν υπογράψει,
όπως αυτή της 12ης Αυγούστου 1949 της Γενεύης. Έχουν πα-
ρουσιάσει πλήθος εµποδίων και συνεχίζουν να παρουσιάζουν.
Κάποιοι ήρωες Έλληνες Βορειοηπειρώτες, την εποχή της κοµ-
µουνιστικής καταδυνάστευσης από τον Χότζα, είχαν πάρει στα
κρυφά τα οστά και δηµιούργησαν µόνοι τους κάποιους τάφους.
Τώρα όµως δεν γίνεται τίποτα. Αν περιµένετε από δεσµεύσεις
των κατσαπλιάδων Αλβανών προς την ελληνική Κυβέρνηση να
γίνει κάτι, µάλλον γελιέστε. Οι ίδιοι ξεϋπογράψαν τις συµφωνίες
που είχαµε σχετικά µε την ΑΟΖ, οι ίδιοι µας έχουν φέρει εκατον-
τάδες χιλιάδες εγκληµατίες µέσα στη χώρα µας οι οποίοι σφά-
ζουν, σκοτώνουν και κλέβουν. Βλέπετε καθηµερινά τι γίνεται.
Βρέθηκε και ποιος είχε σκοτώσει στη Λυκόβρυση τον κοσµηµα-
τοπώλη. Πάλι Αλβανοί ήταν. Αλβανοί στο ένα περιστατικό, Αλβα-
νοί στο άλλο, Αλβανοί στο παράλλο. 

Είναι υβριστές οι οποίοι σας εµπαίζουν, σας κοροϊδεύουν, κο-
ροϊδεύουν ολόκληρο τον ελληνικό λαό και την Ελλάδα. Και αυτοί
τους οποίους έχουµε στην εξουσία δεν κάνουν απολύτως τίποτα
στην κυριολεξία. 

Όταν κατέρρευσε η Σοβιετική Ένωση το 1989 η αντίστοιχη
γερµανική υπηρεσία συλλογής νεκρών Γερµανών έχει περισυλ-
λέξει πάνω από τρία εκατοµµύρια οστά. Όλες οι χώρες της Ευ-
ρώπης, όλες οι χώρες του πλανήτη σέβονται και τιµούν µε τον
καλύτερο δυνατό τρόπο τους νεκρούς τους. Η Ελλάδα που έχει
ιστορία χιλιάδων χρόνων και πάντοτε έδειχνε ιδιαίτερη µέριµνα
και σεβασµό µε τους νεκρούς της αλλά και τους νεκρούς των
άλλων, δεν κάνει απολύτως τίποτα. Αν περιµένετε τώρα οι Αλβα-
νοί να κάνουν δεσµεύσεις, δεν θα γίνει τίποτα. Αν δεν πατήσετε
πόδι σαν ελληνικό κράτος και εσείς ως πρώην στρατιωτικός γνω-
ρίζετε καλύτερα κάποια θέµατα, δεν θα γίνει απολύτως τίποτα.
Αυτή η ύβρις και όχι µόνο θα συνεχίζεται. Και όσα µας είπατε
τώρα δεν είναι απολύτως τίποτα.

Θα έπρεπε να ντρέπεστε ως πολιτική ηγεσία και εσείς και όλοι
οι προηγούµενοι που τόσα χρόνια επτά χιλιάδες εννιακόσιοι εβδο-
µήντα έξι Έλληνες παραµένουν άταφοι ή προσωρινώς θαµµένοι. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-

γός Εθνικής Άµυνας κ. Καράµπελας. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε σαφήνεια
κατέδειξα στην πρωτολογία µου το ενδιαφέρον της ελληνικής
Κυβέρνησης για το ζήτηµα αυτό. Εδώ πρόκειται όχι µόνο για ένα
ανθρωπιστικό ζήτηµα, αλλά και για την απότιση ελάχιστου φόρου
τιµής στους Έλληνες πεσόντες κατά τις πολεµικές επιχειρήσεις
του 1940-1941. 

Πέραν αυτών που εξέθεσα, θα ήθελα να σας γνωρίσω ότι στο
κοιµητήριο Βουλιαράτες, το οποίο κατασκευάστηκε το 1999,
υπάρχουν πενήντα εννέα µνήµατα µε λείψανα πεσόντων µε ονο-
µαστική ταυτοποίηση και ενενήντα οκτώ µεταλλικά οστεοφυλά-
κια µε λείψανα χωρίς ταυτοποίηση. 

Στο κοιµητήριο της Κλεισούρας, το οποίο χωροθετήθηκε το
2006 και είναι εννιακοσίων εξήντα θέσεων, δεν υπάρχουν προς
το παρόν ενταφιασµένα οστά. Λειτουργεί ως µνηµείο-κενοτάφιο. 

Και στα δύο κοιµητήρια διεξάγονται εκδηλώσεις τιµής και µνή-
µης για την επέτειο της 28ης  Οκτωβρίου. Είναι κάτι που προβλέ-
πεται σε αυτήν τη συµφωνία που ανέφερα προηγουµένως. 

Θα ήθελα επίσης να σας κάνω γνωστό ότι το Σεπτέµβριο
αυτού του έτους ο Ακόλουθος Άµυνας της Ελλάδας στα Τίρανα
επισκέφθηκε στο Αργυρόκαστρο και στην Κλεισούρα έξι από τα
πρώτα σηµεία ανεύρεσης οστών, προκειµένου να καθοριστεί ο
χρόνος ετοιµότητας για έναρξη εργασιών επί του εδάφους από
την αλβανική πλευρά. Για το ζήτηµα αυτό και για τα άλλα παρεµ-
φερή ζητήµατα πρόκειται εντός του µηνός Δεκεµβρίου να γίνει
στην Αθήνα η δεύτερη συνάντηση της µεικτής επιτροπής εµπει-
ρογνωµόνων. 

Παράλληλα όµως τα µέλη της επιτροπής εδώ και στην Αλβανία
εργάζονται για τη συλλογή και τη διασταύρωση αρχειακού υλι-
κού, καθορισµό προτύπων ταυτοποίησης και έκδοση ανασκαφι-
κών και οικοδοµικών αδειών. 
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Αντιλαµβάνεστε λοιπόν ότι οι διεργασίες είναι σε εξέλιξη, απο-
τελούν προτεραιότητα για το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. Παρα-
κολουθείται στενά η εργασία αυτή από την πολιτική και
στρατιωτική ηγεσία. 

Μπορούµε ως Υπουργείο να δηλώσουµε ικανοποιηµένοι από
την έναρξη υλοποίησης της συµφωνίας και τη µέχρι τώρα στενή
συνεργασία στο πλαίσιο της αρµόδιας µεικτής επιτροπής εµπει-
ρογνωµόνων. Βεβαίως προσβλέπουµε στην ταχεία ολοκλήρωση
εργασιών, όπως συνάδει σε ένα ζήτηµα εθνικής, ιστορικής ση-
µασίας και ανθρωπιστικής φύσεως. 

Οφείλω να επαναλάβω µε τον πιο εµφατικό τρόπο ότι για εµάς
αποτελεί ζήτηµα εθνικής τιµής και αξιοπρέπειας η περισυλλογή
των οστών των πεσόντων και η δηµιουργία στρατιωτικών κοιµη-
τηρίων στις περιοχές που αυτοί οι ήρωες αγωνίστηκαν και έπε-
σαν υπέρ πίστεως και πατρίδος. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Η έβδοµη µε αριθµό

709/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή
Αττικής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα
προς την Υπουργό Τουρισµού, σχετικά µε τον κανονισµό σπου-
δών στην Επαγγελµατική Σχολή και στο ΙΕΚ του Οργανισµού
Τουριστικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης (ΟΤΕΚ) στην Ανά-
βυσσο, δεν θα συζητηθεί και διαγράφεται. 

Επίσης η πρώτη µε αριθµό 694/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Λέσβου της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Παύλου Βογιατζή προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε
τη µεταφορά πρόσθετων αρµοδιοτήτων στους δήµους βάσει του
ν. 3852/10, δεν θα συζητηθεί και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η έκτη µε αριθµό 702/4-12-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Β’�Πειραιά της Δηµοκρατι-
κής Αριστεράς κ. Μαρίας Γιαννακάκη προς τους Υπουργούς
Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την ανα-
θεώρηση της Συνθήκης «Δουβλίνο ΙΙ».

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Νικόλαος Δένδιας.
Το λόγο έχει η Βουλευτής κ. Μαρία Γιαννακάκη. 
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, θα ξεκινήσω την επίκαιρη ερώτησή µου παρα-

φράζοντας µία φράση του πρώην Πρωθυπουργού της Γαλλίας,
του Μισέλ Ροκάρ, ο οποίος έλεγε «η Γαλλία» -το χρησιµοποιώ,
βέβαια, για την Ελλάδα- «δυστυχώς, δεν µπορεί να αντέξει το
βάρος όλων των δυστυχισµένων αυτής της γης. Θα αντέξει αυ-
τούς που της αναλογούν». 

Και η Ελλάδα λοιπόν καλείται να αντέξει το βάρος αυτών των
ανθρώπων οι οποίοι αναζητούν µια καλύτερη τύχη. Δυστυχώς
όµως –και θα συµφωνήσετε µαζί µου- ήδη έχει επωµιστεί ένα
βάρος µεγαλύτερο από αυτό που µπορεί να αντέξει. Αυτό έχει
ως αποτέλεσµα να παραβιάζονται τα ανθρώπινα δικαιώµατα
ακόµα και αυτών των ανθρώπων. Και αυτό συµβαίνει µε την υπο-
γραφή της Συνθήκης Δουβλίνο II και µε την εφαρµογή της,
καθώς µε αυτήν τη συνθήκη καθορίζεται σε ένα πολύ µεγάλο
βαθµό, η τύχη πολλών χιλιάδων µεταναστών, οι οποίοι ερχόµενοι
στη χώρα µας, ψάχνουν µία καλύτερη τύχη. 

Η αναθεώρηση αυτής της συνθήκης, αν όχι η κατάργησή της,
αναµένεται να συµβάλει σε ένα σηµαντικό βαθµό στη βελτίωση
των συνθηκών που επικρατούν στην Ελλάδα, αλλά και στη βελ-
τίωση των συνθηκών διαµονής αυτών των ανθρώπων, καθώς
είναι εγκλωβισµένοι στη χώρα µας και δεν µπορούν να µεταβούν
στις χώρες της αρεσκείας τους.

Επιπροσθέτως σε πρόσφατη επίσκεψή της, η Επίτροπος Εσω-
τερικών Υποθέσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης κ. Μάλστροµ το-
ποθετήθηκε δηµόσια και ανέφερε την επιφύλαξή της, σε σχέση
µε την ουσιαστική οικονοµική βοήθεια από την Ευρωπαϊκή
Ένωση προς τη χώρα µας για την αντιµετώπιση του µεταναστευ-
τικού ζητήµατος. 

Θα θέλαµε λοιπόν να µας απαντήσετε στα δυο θέµατα που θα
σας εκθέσω παρακάτω: Με ποιες θέσεις προσήλθε η ελληνική
αντιπροσωπεία σε συζητήσεις για την αναθεώρηση της συµφω-
νίας; Δεύτερον, σε ποιο στάδιο βρίσκονται αυτές οι συζητήσεις
και τι πρόκειται να γίνει στις διαβουλεύσεις µε την Τουρκία
ούτως, ώστε να υπάρξει µια συλλογική αντιµετώπιση του προ-
βλήµατος;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός

κ. Δένδιας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να ευχαριστήσω
την κυρία συνάδελφο για την ευκαιρία που µου δίνει να τοποθε-
τηθώ στην Εθνική Αντιπροσωπεία για ένα θέµα ιδιαίτερα µεγάλης
σηµασίας, όπως είναι το Δουβλίνο II και η µετεξέλιξή του σε Δου-
βλίνο III.

Επικαλεστήκατε, αγαπητή κυρία συνάδελφε, τον Ροκάρ. Ο
Ροκάρ ήταν ίσως ένας από τους σηµαντικότερους πολιτικούς της
γαλλικής κεντροαριστεράς, αλλά κακής τύχης. Αν θυµάµαι καλά,
πολιτικά ο Φρανσουά Μιτεράν τον «εξετέλεσε». Οπότε ίσως η
αναφορά σας σ’ αυτόν να µην προδικάζει και την κατάληξη των
προσπαθειών µας στο µεταναστευτικό. 

Έρχοµαι τώρα στην ουσία του πράγµατος. Θα µου επιτρέψετε
να σας ενηµερώσω στα εξής: Να πάρουµε κατ’ αρχάς το Δου-
βλίνο II. Το Δουβλίνο II αφορά απλώς τα θέµατα αυτών που ζη-
τούν άσυλο. Δεν αφορά συνολικά το µεταναστευτικό είτε στην
Ελλάδα είτε αλλού. Το κριτήριο που εισήγαγε το Δουβλίνο II και
το οποίο µέχρι τον Ιούλιο του 2012 δεν είχε αµφισβητηθεί ούτε
από την Ελλάδα, είναι το κριτήριο της χώρας πρώτης εισόδου
τού µετανάστη που ζητά άσυλο. 

Όταν για πρώτη φορά πήγα στις Βρυξέλλες –ελάχιστες µέρες
Υπουργός- διαπίστωσα ότι η Ελλάδα, ενώ είχαν προχωρήσει ση-
µαντικά οι συζητήσεις από το Δουβλίνο II προς το Δουβλίνο III,
δεν είχε αµφισβητήσει το κριτήριο µε το οποίο αποφασιζόταν η
αρµοδιότητα κράτους-µέλους για το µετανάστη που ζητά άσυλο,
δηλαδή το κριτήριο της χώρας εισόδου, της πρώτης χώρας ει-
σόδου. 

Κάναµε µια προσπάθεια από τον Ιούλιο και µετά, ενώ το Δου-
βλίνο II ήταν ήδη σε πολύ προχωρηµένη φάση, για να γίνει Δου-
βλίνο III, συνεννοηθήκαµε …

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε λόγω του θέµατος να έχω
µια µικρή παράταση. Δεν είναι εύκολο να τοποθετηθώ. Θέλω
δυο, τρία λεπτά ακόµη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Βεβαίως, κύριε Υπουργέ.
Δεν ήταν όµως ώρα να τελειώσετε, ήταν το προειδοποιητικό

κουδούνι. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Με συγχωρείτε, σπάνια το κάνω, αλλά εδώ
πρέπει να γίνει µια σαφής τοποθέτηση. 

Ήταν ήδη προχωρηµένη η επαναδιαπραγµάτευση σε άλλα θέ-
µατα όσον αφορά το Δουβλίνο, αλλά όχι στο συγκεκριµένο κρι-
τήριο, το οποίο -σας ξαναλέω- ότι η χώρα µέχρι εκείνη τη στιγµή
δεν είχε αµφισβητήσει. Ουδέποτε η Ελλάδα είχε τοποθετηθεί αρ-
νητικά στην επαναδιαπραγµάτευση του Δουβλίνο II ως προς το
κριτήριο. 

Μόνο από τον Ιούλιο και µετά επιχειρήθηκε σταδιακά πρώτον,
η απεµπλοκή της χώρας µας από τη στάση που τηρούσε µέχρι
εκείνη τη στιγµή, δηλαδή της µη διαφωνίας και η δηµιουργία µιας
νέας θέσης και η αναζήτηση συµµαχιών γι’ αυτήν τη νέα θέση. 

Η δε νέα αυτή θέση συνίσταται στην εφαρµογή µιας κλείδας
επαναδιανοµής επί τη βάσει της οποίας, η αρµοδιότητα δεν θα
αποφασίζεται µόνο µε το κριτήριο της χώρας πρώτης εισαγωγής,
αλλά και µε άλλα συµπληρωµατικά κριτήρια, όπως το έδαφος, ο
πληθυσµός και το Ακαθάριστο Εθνικό Προϊόν. Μέχρι σήµερα που
συζητάµε, η µόνη χώρα µε την οποία έχουµε επιτύχει σαφή συµ-
µαχία σε αυτό, είναι η Μάλτα. Αµέσως µετά σήµερα το βράδυ,
θα συζητήσω µε τους Πρέσβεις της Ισπανίας και της Ιταλίας
ακριβώς αυτό το θέµα.

Όµως οφείλω να σας πω –και το έχω πει ξανά σε αυτήν την Αί-
θουσα- ότι δεν είµαι αισιόδοξος γι’ αυτό, διότι ήδη έχουν διαµορ-
φωθεί οι σχετικές συµµαχίες. Επίσης επί τη βάσει της Συνθήκης
της Λισαβόνας επί του συγκεκριµένου ζητήµατος, η απόφαση
λαµβάνεται διά πλειοψηφίας όχι διά οµοφωνίας, ώστε να µπο-
ρούµε να την µπλοκάρουµε. 

Συγχρόνως µε αυτό, έχουµε προσπαθήσει στο Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο να δηµιουργήσουµε µια κίνηση υπέρ της στήριξης µιας
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νέας διατύπωσης, µε κριτήριο µια κλείδα επαναδιανοµής, αγγλι-
στί, «redistribution key». Ο Ευρωβουλευτής της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Γιώργος Παπανικολάου έχει επανειληµµένα τοποθετηθεί
γι’ αυτό. Έχει υπάρξει επίσης συγκεκριµένη τοποθέτηση του Ευ-
ρωπαϊκού Λαϊκού Κόµµατος επί του συγκεκριµένου ζητήµατος. 

Όµως και πάλι πρέπει να σας πω ότι για την εξέλιξη του ζητή-
µατος δεν είµαι αισιόδοξος και δεν είµαι αισιόδοξος, γιατί το πα-
ραλάβαµε σε ένα πολύ προχωρηµένο στάδιο. Θεωρητικά ήταν
θέµα που θα πρέπει να λήξει κατά τη διάρκεια της Κυπριακής
Προεδρίας, που λήγει τον τρέχοντα µήνα. 

Το µόνο που θα µου επιτρέψετε, καταλήγοντας, να σας πω,
είναι ότι µάλλον έγινε παρανόηση ως προς την τοποθέτηση της
Επιτρόπου Μάλστροµ. Η Επίτροπος Μάλστροµ –έχω µπροστά
µου τις δηλώσεις της- αντιθέτως, ουδόλως συνδύασε τα δυο θέ-
µατα, τα οποία θίξατε και ευθέως τοποθετήθηκε υπέρ της αύξη-
σης της χρηµατοδότησης της Ελλάδας από το 75% στο 95% στα
θέµατα της µετανάστευσης και αν διαβάσετε το δελτίο Τύπου
και γενικά την τοποθέτησή της, νοµίζω ότι ήταν και εξαιρετικά
θετική για τις ελληνικές επιδιώξεις και –οφείλω να πω και για
πρώτη φορά ιδιαίτερα- µε τάσεις αποδοχής της µεγάλης προ-
σπάθειας που γίνεται στο θέµα της παράνοµης µετανάστευσης. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Εγώ ευχαριστώ. 
Το λόγο έχει η συνάδελφος Βουλευτής, κ. Μαρία Γιαννακάκη,

για τρία λεπτά. 
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ, για την απάντησή σας. Επιφυλάσ-

σοµαι να µελετήσω καλύτερα το δελτίο Τύπου της επιτρόπου και
να το ξαναδούµε µε την πρώτη ευκαιρία. 

Αναφερθήκατε σε συµµαχίες. Θα έρθω να συµφωνήσω ότι,
παρά τη φιλολογία που υπάρχει στην Ελλάδα, ένα από τα προ-
βλήµατα για την αναθεώρηση του Δουβλίνο II και στο να προχω-
ρήσουµε στην υπογραφή τού Δουβλίνο III, είναι η έλλειψη
συµµαχιών, αυτό που έλειπε και όταν υπογράψαµε το Δουβλίνο
II, το «block minorities», όπως έχουµε µάθει να λέµε. 

Αυτήν τη στιγµή λοιπόν χαίροµαι για το ότι εσείς δουλεύετε
πάνω σε αυτό το πεδίο, που είναι τόσο σηµαντικό, γιατί η µετα-
νάστευση είναι ένα ευρωπαϊκό πρόβληµα. Απλά η Ελλάδα είναι
τα σύνορα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και πρέπει να το δούµε µαζί
µε άλλες χώρες, οι οποίες αντιµετωπίζουν ανάλογα προβλήµατα. 

Τώρα, όσον αφορά στο σεβασµό των ανθρωπίνων δικαιωµά-
των και το σεβασµό αυτών των ανθρώπων, θα συµφωνήσετε µαζί
µου ότι πολλές χώρες έχουν σταµατήσει να στέλνουν πίσω αν-
θρώπους λόγω της καταπάτησης των δικαιωµάτων τους. 

Θα σας θυµίσω και τη σχετική απόφαση του Ευρωπαϊκού Δι-
καστηρίου Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, αν και αυτό είναι ένα θέµα
που έχουµε ξανασυζητήσει µε την ευκαιρία άλλης επίκαιρη ερώ-
τησής µου και µε την καταδικαστική απόφαση για το Βέλγιο, γιατί
κρίθηκε ότι η επαναπροώθησή του στην Ελλάδα καταπατά το
άρθρο 3 της σύµβασης, επειδή θεωρείται ότι η Ελλάδα είναι µια
χώρα, η οποία καταπατά τα ανθρώπινα δικαιώµατά τους, και υπο-
βάλλει αυτούς τους ανθρώπους σε βασανιστήρια και σε ταπει-
νωτική για την ανθρώπινη αξιοπρέπεια, µεταχείριση. 

Επίσης σηµαντικές πρωτοβουλίες, όπως η υπηρεσία πολιτικών
προσφύγων καθώς και η ενσωµάτωση κοινοτικής οδηγίας περί
της αδείας επί µακρόν διαµένοντος, καθυστερούν υπερβολικά
και η Ελληνική Δηµοκρατία –θα συµφωνήσετε µαζί µου- καλείται
να δείξει καλύτερα αντανακλαστικά. 

Αποτέλεσµα των καθυστερήσεων αυτών είναι η διαχείριση των
αιτήσεων ασύλου να γίνεται από την ΕΛΑΣ, η οποία και ανειδί-
κευτη είναι και ουσιαστικά αναρµόδια. Επιπροσθέτως ευρωπαϊκά
κονδύλια που προορίζονται για µη κυβερνητικές οργανώσεις που
δραστηριοποιούνται στο εν θέµατι πεδίο, δεν καταλήγουν στους
δικαιούχους τους, λόγω γραφειοκρατικών εµποδίων. 

Επίσης θα σας θυµίσω –πάλι όµως το έχουµε συζητήσει µε-
ταξύ µας- δηµοσιεύµατα ξένων εφηµερίδων –«NEW YORK
TIMES», «SPIEGEL»- δηλώσεις µελών του γερµανικού FDP, ότι η
Συνθήκη του Δουβλίνο II αποτελεί ένα τείχος προστασίας των
χωρών του  Βορρά από µετανάστες, οι οποίοι παγιδεύονται στις
παραµεθόριες περιοχές της Ευρωπαϊκής Ένωσης και κυρίως
στην Ελλάδα. 

Και τέλος, αν η Σύµβαση Σένγκεν κατήργησε ουσιαστικά τους
ελέγχους στα εσωτερικά σύνορα και δηµιούργησε ενιαία εξωτε-
ρικά σύνορα, οι αιτούντες άσυλο που προσπαθούν να εγκαταλεί-
ψουν τη χώρα µας, εφόσον εντοπιστούν, συλλαµβάνονται µε την
κατηγορία ότι προσπαθούν να φύγουν από τη χώρα παράνοµα
και επιστρέφουν πίσω, µε αποτέλεσµα να παραµένουν εγκλωβι-
σµένοι και, λόγω κρίσης, χωρίς καµµία δυνατότητα ενσωµάτω-
σης στο ελληνικό εργατικό δυναµικό.

Άρα θα θέλαµε να µας εξηγήσετε σε ποιο βαθµό θα επηρεα-
στούν οι όποιες αποφάσεις για τον κοινωνικό προϋπολογισµό και
την παρεχόµενη προς την Ελλάδα βοήθεια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός
κ. Νικόλαος-Γεώργιος Δένδιας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, καταφέρατε µέσα σε τέσσερα λεπτά να
ανοίξετε όλα τα θέµατα του µεταναστευτικού, για τα οποία, για
να σας απαντήσω ίσως µε κάποια στοιχειώδη επάρκεια, θα
έπρεπε να µιλώ πάρα πολλή ώρα σ’ αυτήν την Αίθουσα, κάτι το
οποίο δεν δικαιούµαι.

Επιτρέψτε µου µόνο να επιχειρήσω γρήγορα να περάσω τα θέ-
µατα, εν απολύτω επιγνώσει ότι αποκλείεται να τα καλύψω όλα,
στο πλαίσιο τουλάχιστον αυτής της διαδικασίας. Πρώτον, έχετε
δίκιο ως προς αυτό το οποίο λέτε για την καταδίκη της Ελλάδας.
Η γνωστή απόφαση M.S.S. vs Greece and Belgium κανονικά κα-
ταδικάζει τη χώρα και εµποδίζει το Βέλγιο να στείλει το µετανά-
στη στην Ελλάδα, ακριβώς γιατί υποτίθεται ή ισχυρίζεται η
απόφαση ότι τα δικαιώµατά του θα βρίσκονταν σε κίνδυνο, αν
επέστρεφε στην Ελλάδα.

Η χώρα, βάσει των υποσχέσεων που έχει δώσει στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και έχει νοµοθετήσει το 2011, έχει δηµιουργήσει
µια πολιτική υπηρεσία ασύλου, µια πολιτική υπηρεσία προσφύ-
γων και µια πολιτική υπηρεσία πρώτης υποδοχής. Έχουν δοθεί
οι παρατάσεις. Με τον προγραµµατισµό τον οποίο κάνουµε, οι
υπηρεσίες αυτές θα πρέπει να λειτουργήσουν µέσα στο πρώτο
εξάµηνο του 2013. 

Από το συνολικό, δε, αριθµό των δύο χιλιάδων προσλήψεων
που δικαιούται ο δηµόσιος τοµέας τον επόµενο χρόνο στη χώρα,
εξαιτίας των µέτρων που έχουν επιβληθεί, διακόσια άτοµα, δη-
λαδή το 10% αυτού του αριθµού, µε προσωπική εντολή του Πρω-
θυπουργού, θα χρησιµοποιηθεί ακριβώς για να λειτουργήσουν
αυτές οι πολιτικές υπηρεσίες ασύλου και να αποφορτιστεί η Ελ-
ληνική Αστυνοµία από ένα ρόλο που, όπως και εσείς λέτε -συµ-
φωνώ και εγώ απολύτως- δεν είναι δικός της. Δεν είναι η Ελλη-
νική Αστυνοµία αυτή η οποία έχει εκ της φύσεώς της την υπο-
χρέωση να εξετάζει θέµατα ασύλου. Είναι Αστυνοµία. Είναι κάτι
το διαφορετικό.

Πρέπει να πω εδώ, µε ιδιαίτερη πικρία -και µου δίνετε την ευ-
καιρία να το διατυπώσω- ότι αντιµετωπίζουµε τις µέρες αυτές
µια έντονη αντίδραση των εκπροσώπων του προσωπικού της Ελ-
ληνικής Ραδιοφωνίας και Τηλεόρασης, διότι έχουν παραχωρηθεί
από την Κυβέρνηση το κτήριο επί της οδού Κατεχάκη για να λει-
τουργήσει αυτή η πολιτική υπηρεσία ασύλου µαζί µε την υπηρε-
σία προσφυγών και όµως, υπάρχει αντίδραση ακόµα και σε αυτό,
το οποίο εκτός από το ότι είναι υποχρέωση της χώρας απέναντι
στους Ευρωπαίους εταίρους της, είναι και ένα σηµαντικό πράγµα
για να βελτιωθεί η εικόνα της χώρας στο εξωτερικό.

Επιτρέψτε µου, τελειώνοντας, να σας πω ότι αντιµετωπίζουµε
και ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα στο οποίο παρακαλώ για τη βοή-
θεια όλων των συναδέλφων στις επαφές τους µε το εξωτερικό.
Εφόσον πετύχουµε -και γίνεται πάρα πολύ µεγάλη προσπάθεια
γι’ αυτό- να λειτουργήσουν αυτές οι πολιτικές υπηρεσίες ασύλου,
θα πρέπει για να λειτουργήσουν σωστά, να µην τους µεταφέ-
ρουµε τον όγκο των εκκρεµουσών υποθέσεων. Οι εκκρεµού- σες
υποθέσεις ασύλου είναι δύο κατηγοριών. Αυτές που εκκρεµούν
µέσα στη χώρα είναι πενήντα πέντε χιλιάδες τον αριθµό, δικάζον-
ται µε την παλιά διαδικασία και γι’ αυτές έχει γίνει µια τεράστια
προσπάθεια. Δηµιουργήσαµε µια ηλεκτρονική «αποθήκη», έχουµε
ψηφιοποιήσει το σύνολο αυτών των υποθέσεων, τις έχουµε ξεκα-
θαρίσει. Υπολογίζουµε ότι θα µείνουν είκοσι δύο µε είκοσι τρεις
χιλιάδες. Θα τριπλασιάσουµε τις δευτεροβάθµιες επιτροπές,
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ώστε αυτή η τεράστια «αποθήκη» υποθέσεων -backlog είναι ο
όρος που χρησιµοποιούν στο εξωτερικό- να έχει λυθεί µέχρι το
2013 και να έχει αποκατασταθεί το κύρος της χώρας µας.

Από την άλλη, όµως, απαιτείται και οι Ευρωπαίοι εταίροι µας,
εφόσον λειτουργήσουν και οι νέες υπηρεσίες που εξασφαλίζουν
τα ανθρώπινα δικαιώµατα κατά τρόπο απολύτως ευρωπαϊκά απο-
δεκτό, να µη µας στείλουν πίσω επί τη βάσει του Δουβλίνο ΙΙ όλες
τις υποθέσεις που εκκρεµούν ενώπιόν τους. Διότι, αν γίνει αυτό,
οι νέες ελληνικές υπηρεσίες θα αντιµετωπίσουν έναν τεράστιο
όγκο, τον οποίο θα είναι αδύνατον να ξεπεράσουν, και θα υπο-
θηκευτεί η λειτουργία τους από τα πρώτα βήµατά τους.

Σας ευχαριστώ που µου δώσατε αυτήν την ευκαιρία. Λυπάµαι
που ο χρόνος δεν ήταν επαρκής για να αναπτύξω στο σύνολό
του τον απίστευτο αριθµό θεµάτων που θέσατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
εξήντα ένας µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί
από το 6ο Γενικό Λύκειο της Καβάλας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα ήθελα µόνο να κάνω µία παρατήρηση για τους µαθητές
που µας ακούν και τους εκπαιδευτικούς. Σήµερα, Δευτέρα, στη
Βουλή συζητιούνται θέµατα που έχουν να κάνουν µε τον κοινο-
βουλευτικό έλεγχο. Γι’ αυτό και δεν υπήρχε λόγος να παρίσταται
άλλος Βουλευτής, παρά µόνο οι ερωτώντες Βουλευτές και ο
απαντών Υπουργός. 

Για παράδειγµα, τώρα θα συζητήσουµε την πέµπτη  µε αριθµό
703/4-12-2012  επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευ-
τού Αιτωλοακαρνανίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νίκης
Φούντα προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Οικονοµικών, σχετικά µε
την αξιοποίηση των εγκαταστάσεων και της έκτασης της Ναυτικής
Βιοµηχανικής Περιοχής Πλατυγιαλίου Αστακού Αιτωλοακαρνα-
νίας.

Είναι ένα εξειδικευµένο τοπικό θέµα, το οποίο προφανώς
αφορά την ερωτώσα συνάδελφο και καλείται να απαντήσει ο
Αναπληρωτής Υπουργός κ. Σταύρος Καλογιάννης.

Το λόγο έχει, λοιπόν, η κ. Νίκη Φούντα για δύο λεπτά, προκει-
µένου να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή της.

ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, όντως είναι
ένα τοπικό θέµα που προσωπικά θα ήθελα να είναι διατοπικό. Η
ανάπτυξη είναι πλέον µία λέξη που ψελλίζεται µεταξύ των πολι-
τών µε πολύ µεγάλη δυσπιστία. Γι’ αυτό θεωρώ ότι πρέπει να γί-
νονται ερωτήσεις που θα έχουν ως θέµα τους την ανάπτυξη και
τη σωστή και τεκµηριωµένη ανακάλυψή της.

Κύριοι Υπουργοί, σήµερα υπό το πρίσµα των αλλαγών που
συντελούνται στις θαλάσσιες µεταφορές, τόσο σε ευρωπαϊκό
όσο και σε παγκόσµιο επίπεδο, η ΝΑΒΙΠΕ Πλατυγιαλίου παρα-
µένει αναξιοποίητη, παρ’ ότι αποτελεί το µεγαλύτερο φυσικό λι-
µάνι της Μεσογείου και συνδυάζει ένα σύγχρονο λιµένα,
ελεύθερη ζώνη και βιοµηχανική περιοχή ικανή να αντεπεξέλθει
στις νέες συνθήκες και απαιτήσεις των µεταφορών µε µείωση κό-
στους, χρόνου και ρύπανσης του περιβάλλοντος, στην ανάπτυξη
της υγιούς επιχειρηµατικότητας και αύξηση και προώθηση των
εξαγωγών που τόσο ανάγκη έχει η Ελλάδα σε µία τόσο κρίσιµη
περίοδο.

Η Αιτωλοακαρνανία και κατ’ ελπίδα ολόκληρη η δυτική Ελλάδα
έχει την ευκαιρία σ’ αυτήν τη συγκυρία να εξάγει γρήγορα και µε
χαµηλό κόστος υψηλής ποιότητας αγροτικά προϊόντα, µέσα από
ένα θαλάσσιο διάδροµο στην Αδριατική προς την Κεντρική Ευ-
ρώπη, καθώς και στις χώρες που βρέχονται από την Αδριατική.

Παρά τα σηµαντικά συγκριτικά του πλεονεκτήµατα, το λιµάνι
στο Πλατυγιάλι, παραµένει αποκοµµένο καθώς δεν έχει ολοκλη-
ρωθεί η κατασκευή της Παραϊόνιας Οδού που θα το συνδέσει µε
το δυτικό οδικό άξονα. Κάποια τµήµατα αυτού του έργου ήδη
κατασκευάζονται, κάποια άλλα είναι στο στάδιο υλοποίησης. Σί-
γουρα πάντως επιβάλλεται άµεσα να χρηµατοδοτηθεί και να δη-

µοπρατηθεί και το τµήµα Σήραγγα Σταµνάς-Πλατυγιάλι, προκει-
µένου αυτή η συνδετήρια οδός να ολοκληρωθεί στο σύνολό της. 

Η ολοκλήρωση της ΝΑΒΙΠΕ στο Πλατυγιάλι, η οποία θα απο-
τελέσει πύλη της χώρας από τα δυτικά και αναπτυξιακό µοχλό
όλης της Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδας οφείλει να πρέπει να
συνδεθεί µ’ αυτόν τον κεντρικό άξονα. 

Δεδοµένης, λοιπόν, της στρατηγικής θέσης του λιµανιού, το
οποίο βρίσκεται σε µικρή απόσταση από τον άξονα Σουέζ – Γι-
βραλτάρ, γεγονός που το κάνει πέρασµα µεταξύ των χωρών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και της Ανατολής και σύνδεσµο µεταξύ της
Αδριατικής, των Βαλκανίων και των χωρών της Μαύρης Θάλασ-
σας, καθώς και της δυνατότητας να αποτελέσει πυλώνα ανάπτυ-
ξης της περιοχής και να αποτελέσει εργαλείο στροφής τού
ενδιαφέροντος προς τη βιοµηχανία ήπιας µορφής, µε σεβασµό
πάντα προς το περιβάλλον, οι αρµόδιοι Υπουργοί ερωτώνται για
τα εξής:

Υπάρχει πρόθεση για αξιοποίηση των εγκαταστάσεων του λι-
µένος;

Υπάρχει πρόβλεψη για αξιοποίηση της περιοχής µε βάση κοι-
νοτικά προγράµµατα;

Ποιο είναι το επενδυτικό ενδιαφέρον για την περιοχή αυτήν τη
στιγµή;

Προβλέπεται να γίνουν κινήσεις για τη σύνδεση του σηµαντι-
κού αυτού λιµανιού µε την Ιόνια Οδό; 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Αναπλη-

ρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων κ. Σταύρος Καλογιάννης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητή κυρία συνάδελφε, θα σας δώσω ορισµένα στοιχεία
που έχουν να κάνουν µε το κοµµάτι που παρακολουθώ στο
Υπουργείο Ανάπτυξης και συγκεκριµένα µε τις υποδοµές, σύµ-
φωνα και µε όσα θέτετε στο κείµενο της επίκαιρης ερώτησής σας.

Κατ’ αρχάς η Ναυτιλιακή Βιοµηχανική Περιοχή στο Πλατυγιάλι
λειτουργεί ως βιοµηχανική και επιχειρηµατική περιοχή, ως ΒΕΠΕ,
σύµφωνα µε το ν. 2545/1997 και µετά την ολοκλήρωση του
έργου έχει συσταθεί φορέας ο οποίος ασχολείται µε τη διοίκηση
και διαχείριση του έργου. Θα σας δώσω συγκεκριµένα στοιχεία
σε ό,τι αφορά την ευρύτερη υποδοµή για το λιµάνι και τη σύν-
δεσή του µε σκοπό την αξιοποίησή του.

Στο Περιφερειακό Επιχειρησιακό Πρόγραµµα «Δυτική Ελλάδα-
Πελοπόννησος-Ιόνιοι Νήσοι» έχει ενταχθεί το έργο «Παραϊόνια
Οδός: οδικές συνδέσεις σήραγγας Αγίου Ηλία», µε προϋπολογι-
σµό 8,3 εκατοµµύρια ευρώ, έργο το οποίο βρίσκεται σε φάση
ολοκλήρωσης. 

Στο Επιχειρησιακό Πρόγραµµα «Ενίσχυση της Προσπελασιµό-
τητας» του Υπουργείου µας έχει ενταχθεί το έργο της σύνδεσης
της Ιόνιας Οδού µε τον Αστακό και συγκεκριµένα το κοµµάτι από
τον κόµβο Πλατυγιαλίου µέχρι τον ισόπεδο κόµβο του Αγίου Δη-
µητρίου, µε προϋπολογισµό 44,4 εκατοµµύρια ευρώ. Το έργο
αφορά στην κατασκευή του οδικού άξονα από τον Αστακό µέχρι
τη γέφυρα Γουριάς σε ένα µήκος περίπου εξίµισι χιλιοµέτρων
περίπου. 

Επίσης, από την αρµόδια Διεύθυνση Μελετών Έργων Οδοποι-
ίας του Υπουργείου βρίσκονται σε εξέλιξη δύο συµβάσεις που
αφορούν µελέτες έργων στην ευρύτερη περιοχή. Η πρώτη σύµ-
βαση αφορά τις υπολειπόµενες µελέτες του οδικού άξονα Αστα-
κός-Ιόνια Οδός και έχει δύο υποέργα. Το πρώτο αφορά το τµήµα
Αστακός-Πλατυγιάλι και το δεύτερο τη νέα γέφυρα επί του Αχε-
λώου ποταµού µαζί µε τα υποστηρικτικά της έργα. 

Αν θέλετε, µπορώ να σας δώσω αναλυτικά στοιχεία γι’ αυτό.
Όµως, θέλω να προλάβω το χρόνο και να σας πω ότι η δεύτερη
σύµβαση που αφορά επίσης σε µελέτες που βρίσκονται σε εξέ-
λιξη, αφορά τη σύνδεση της Ιόνιας Οδού στο τµήµα Γέφυρα Γου-
ριάς µε Πλατυγιάλι. Αναφέροµαι σε ένα οδικό έργο της τάξεως
των δεκατριών χιλιοµέτρων. Το µεγαλύτερο µέρος της συγκεκρι-
µένης σύµβασης έχει ολοκληρωθεί και ιδιαίτερα το τµήµα από
τον κόµβο Πλατυγιαλίου µέχρι την περιοχή του Αγίου Δηµητρίου.
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Εκτιµάται ότι το σύνολο των µελετών θα έχει ολοκληρωθεί µέχρι
το καλοκαίρι του 2013. 

Κύριε Πρόεδρε, θα δώσω κάποια πρόσθετα στοιχεία στη δευ-
τερολογία µου. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει για τρία

λεπτά η συνάδελφος κ. Νίκη Φούντα. 
ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Χαίροµαι, κύριε Υπουργέ,  που πλέον έχει µπει

στο κάδρο και η δυτική Ελλάδα όσον αφορά τους οδικούς άξο-
νες. Είναι γνωστό ότι γίνονται και αρκετά συνοδά έργα. Απλά
υπάρχει η γκρίνια από τους κατοίκους τής περιοχής ότι αυτά τα
έργα, όπως άλλωστε και τα περισσότερα έργα, δεν συµβαδίζουν
µε το χρονοδιάγραµµα που έχει εγκριθεί και έχουν καθυστερήσει
πάρα πολύ. 

Είµαι υποχρεωµένη να κάνω µια πολύ µικρή ιστορική αναδροµή
στο παρελθόν, όσον αφορά το τι έχει συµβεί στο Πλατυγιάλι. 

Το 1984 στο Πλατυγιάλι είχαν επενδυθεί πάρα πολλά χρήµατα
µε την τότε ΕΤΒΑ να παίρνει βάσει των ΜΟΠ, βάσει των Μεσο-
γειακών Ολοκληρωµένων Προγραµµάτων, δάνειο για ενίσχυση
ύψους 16 δισεκατοµµυρίων δραχµών τότε σε τιµές του 1995. 

Το 1990 η ΕΤΒΑ, µη καταφέρνοντας να µετατρέψει το λιµάνι
σε ναυτική βιοµηχανική περιοχή, προτείνει να γίνει µονάδα καύ-
σης τοξικών αποβλήτων. Αυτό είναι κάτι που φυσικά η τοπική κοι-
νωνία το απέτρεψε. 

Το 1992 η ΕΤΒΑ προσπαθεί να µετατρέψει το λιµάνι σε µονάδα
παραγωγής πράσινης αµόλυβδης βενζίνης, κάτι που πάλι απε-
τράπη. 

Το 1994-1994 οι Αιτωλοακαρνάνες επιτυγχάνουν τη µετατροπή
της ΝΑΒΙΠΕ σε εµπορικό λιµάνι. 

Το 1996-1997 το λιµάνι, βάσει του νόµου Πεπονή –αν θυµάµαι
καλά- βάσει του π.δ. 330/90, µετατράπηκε σε θεσµοθετηµένη
ελεύθερη ζώνη και διακοµιστική πύλη προς τη δυτική Ελλάδα.
Ξέρουµε όλοι τι έγινε όταν έκλεισε το λιµάνι της «COSCO» για
κάποιους µήνες εξαιτίας της απεργίας. Τότε, το λιµάνι του Πλα-
τυγιαλίου λειτούργησε ως το κεντρικό λιµάνι-πύλη της δυτικής
Ελλάδας προς ολόκληρη την Ελλάδα µε τα γνωστά προβλήµατα
µετακίνησης των φορτηγών και όλων των εµπορευµάτων προς
τη δυτική Ελλάδα.

Από το 1998, η νέα ιδιοκτήτρια είναι η «ΑΣΤΑΚΟΣ ΤΕΡΜΙΝΑΛ»
και θα µείνω σ’ αυτό, γιατί ουσιαστικά εκτός από την ανάληψη
της αποπεράτωσης του έργου, πήρε και τη συµβατική υποχρέ-
ωση να προσελκύσει επενδυτές. 

Αυτό είναι κάτι που δεν έχει σχολιαστεί καθόλου. Η εν λόγω
επένδυση στοίχισε στο ελληνικό δηµόσιο 44 δισεκατοµµύρια
δραχµές σε τιµές 2000. 

Να πω ότι το 2007 έγινε η τελευταία απόπειρα να κατασκευά-
σει η «ΑΣΤΑΚΟΣ ΤΕΡΜΙΝΑΛ» µονάδα παρασκευής ηλεκτρικής
ενέργειας µε πρώτη ύλη το λιθάνθρακα, ισχύος και ύψους –απ’
ό,τι λένε- 750 MWh ετησίως. 

Όλα αυτά δεν τα είπα για να κουράσω αλλά για να πω ότι ου-
σιαστικά έχουν γίνει διάφορα λάθη κατά καιρούς. Πιστεύω ότι
δεν έχει υπάρξει η σωστή αντιµετώπιση του όλου θέµατος, δη-
λαδή η συνεργασία µε την τοπική κοινωνία και γενικά το να προ-
σπαθούµε να φέρουµε την ανάπτυξη εκεί που θα είναι κοινά
αποδεκτή, δηλαδή να στρέψουµε το λιµάνι, αυτό το λιµάνι, που,
όπως είπατε, έχει χίλια πεντακόσια στρέµµατα εγκαταστάσεων
από πίσω του, στο να µπορέσει να γίνει αυτό που πάντα ήθελε
και η τοπική κοινωνία να γίνει: ένα λιµάνι βιοµηχανικής ανάπτυξης
ήπιας µορφής.  

Θα ήθελα να σας ρωτήσω αν µπορείτε να µου δώσετε τη δέ-
σµευσή σας ότι θα προσπαθήσουµε να προχωρήσει αυτό το
έργο, που µαζί µε αυτά τα συνοδά έργα που είπατε είναι πάρα
πολύ σηµαντικά στην ανάπτυξη της περιοχής. 

Θα ήθελα, επίσης, να µου πείτε και δυο πράγµατα για τους
στόχους της εθνικής λιµενικής πολιτικής, για το χρηµατοδοτικό
πρωτόκολλο που είχε υπογραφεί µεταξύ του Υπουργείου Εµπο-
ρικής Ναυτιλίας και της Εµπορικής Τράπεζας Επενδύσεων
ύψους 3 δισεκατοµµυρίων ευρώ για έργα 6 δισεκατοµµυρίων
ευρώ στο Πλατυγιάλι, τα οποία δεν έχουν γίνει ποτέ. 

Το γεγονός –τελειώνω µε αυτό και ευχαριστώ για την ανοχή
σας- ότι η λειτουργία του λιµένα έγινε και κατέστη δυνατή ως

ελεύθερη τελωνειακή ζώνη, πράγµα που δεν λειτούργησε ποτέ,
είναι ένα ακόµη ερώτηµα. Θα ήθελα να ξέρω τι θα µπορεί να γίνει
για όλα αυτά τα ζητήµατα τα οποία σας εξέθεσα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Αναπλη-

ρωτής Υπουργός κ. Σταύρος Καλογιάννης. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κοιτάξτε, για θέµατα λιµενικής πολιτικής θα πρέπει, αγαπητή
κυρία συνάδελφε, να απευθυνθείτε στο αρµόδιο Υπουργείο Εµ-
πορικής Ναυτιλίας. Πραγµατικά µπορεί να σας δώσει πολλά και
ενδιαφέροντα στοιχεία. 

Επιτρέψτε µου να µείνω στο κοµµάτι που αφορά στις υποδο-
µές. Κι επειδή κάνατε µια γενικότερη αναφορά στη δυτική Ελ-
λάδα, επιτρέψτε µου να σας πω ότι στο Υπουργείο καταβάλ-
λουµε κάθε δυνατή προσπάθεια, έτσι ώστε να µπορέσουν να
επανεκκινήσουν τα έργα στη δυτική Ελλάδα. Αναφέροµαι στα
έργα από το Αντίρριο και πάνω, τα οποία για διάφορους λόγους
έχουν σταµατήσει για µεγάλο χρονικό διάστηµα. Απόλυτη προ-
τεραιότητα, βεβαίως, αποτελεί η Ιόνιος Οδός, για την οποία πι-
στεύω ότι σε σύντοµο χρονικό διάστηµα θα µπορούµε να πούµε
θετικά πράγµατα, ένα έργο που µπορεί να αλλάξει την εικόνα
ολόκληρης της δυτικής Ελλάδας. 

Και δεν είναι µόνο η Ιόνιος Οδός. Γνωρίζετε ότι καταβάλλουµε
πολύ µεγάλες προσπάθειες για το δρόµο «Άκτιο-Αµβρακία». Δυ-
στυχώς, ο ανάδοχος αντιµετωπίζει πολύ σοβαρά προβλήµατα.
Κάνουµε καθετί δυνατό, για να µπορέσουµε να τα ξεπεράσουµε. 

Πιο πάνω, το λιµάνι της Ηγουµενίτσας, το οποίο ήταν σταµα-
τηµένο εδώ και δύο χρόνια, έχει µπει µπροστά. Εκτιµώ ότι θα
ολοκληρωθεί η δεύτερη φάση, που είναι ένα πολύ σηµαντικό
έργο, ο κόµβος της Άρτας πιο πάνω που δηµοπρατείται, κ.ο.κ. 

Επιτρέψτε µου, επίσης, να προσθέσω σε αυτά τα οποία είπα
στην πρωτοµιλία µου ότι από τη Γενική Γραµµατεία Βιοµηχανίας
του Υπουργείου µας, στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ πρόκειται να προκη-
ρυχθεί ένα πρόγραµµα ενίσχυσης για τη µετεγκατάσταση των
επιχειρήσεων σε βιοµηχανικές περιοχές, όπως είναι η ΝΑΒΙΠΕ
Πλατυγιαλίου, µε σκοπό τη διευκόλυνση της επενδυτικής δρα-
στηριότητας στις περιοχές αυτές. 

Στόχος του προγράµµατος είναι η βελτίωση της ανταγωνιστι-
κότητας των επιχειρήσεων µέσα από οικονοµίες κλίµακος για τις
συγκεκριµένες επιχειρήσεις, οι οποίες θα µετεγκατασταθούν και
οι οποίες σήµερα είτε βρίσκονται εντός του αστικού ιστού είτε σε
περιοχές οι οποίες από το χωροταξικό ή πολεοδοµικό σχεδιασµό
δεν µπορούν να συνεχίσουν να λειτουργούν εκεί όπου βρίσκονται. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα συζητηθεί τώρα η

έκτη µε αριθµό 710/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύ-
κλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τις καταστροφές
κηπευτικών στην περιοχή της Πρέβεζας από τον ισχυρό ανεµο-
στρόβιλο στις 29-11-2012. 

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Μάξιµος Χαρακό-
πουλος. 

Ο Βουλευτής κ. Νικόλαος  Μωραΐτης έχει το λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Μιας και δεν έφυγε ακόµα ο κύριος

Υπουργός, το λιµάνι θα δοθεί στο Ισραήλ, κύριε Υπουργέ, για πο-
λεµικούς σκοπούς. Αυτή είναι η  δική µας πληροφόρηση και θα
έρθουµε και εµείς µε συγκεκριµένη ερώτηση. Ήδη υπάρχουν
διαπραγµατεύσεις.

Τώρα, σε ό,τι αφορά την ερώτηση, κύριε Υφυπουργέ, πριν
λίγες ηµέρες ανεµοστρόβιλος µεγάλης ισχύος κατέστρεψε θερ-
µοκήπια, κατέστρεψε βάρκες φτωχών ψαράδων, βιοµηχανικά
κτήρια και καταυλισµό Ροµά στο Καλαµίτσι Πρέβεζας στο Δήµο
Πρέβεζας. Ήταν τέτοια η µανία του ανέµου που στην κυριολεξία
µία έκταση εκατόν πενήντα στρεµµάτων –που µην φανεί ότι είναι
λίγη, µιλάµε για εκατόν πενήντα στρέµµατα θερµοκήπια- έχει κα-
ταστραφεί ολοσχερώς µε αποτέλεσµα οι τεράστιες ζηµιές να µην
είναι µόνο στο πάγιο κεφάλαιο, στις εγκαταστάσεις, αλλά να είναι
και στην παραγωγή. Όµως η µεγάλη ζηµιά πραγµατικά είναι στο
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κεφάλαιο. Και µιλάµε για φτωχούς παραγωγούς, για βιοπαλαι-
στές οι οποίοι είναι παραπάνω από βέβαιο ότι δεν θα καταφέ-
ρουν να αποκαταστήσουν αυτές τις ζηµιές. Είναι σίγουρο. 

Βέβαια δεν υπάρχει καµµία προστασία και θα τα πω και στη
δευτερολογία µου µέσα από το νόµο του ΕΛΓΑ που λειτουργεί
σαν φοροεισπρακτικός µηχανισµός αλλά δεν καλύπτει τέτοιες
ζηµιές. 

Επειδή, όπως είπα, αυτός ο κόσµος είναι καταχρεωµένος στις
τράπεζες –και ξέρετε, σήµερα δεν υπάρχει ρευστότητα ούτε
µπορούν να πάρουν χρήµατα για να αποκαταστήσουν αυτές τις
ζηµιές- ζητάµε να γίνει άµεσα καταγραφή των ζηµιών. 

Βέβαια πρέπει να πω εδώ ότι πέρα από την αντιλαϊκή, αντια-
γροτική πολιτική, αναδείχθηκαν και οι σοβαρές ευθύνες των το-
πικών παραγόντων, οι οποίοι από µαρτυρίες που έχω προσωπικά,
διότι περιόδευσα στην περιοχή αµέσως µετά τις καταστροφές,
δεν βρέθηκαν κοντά σ’ αυτόν τον κόσµο. Και δεν φτάνει µόνο µία
σύσκεψη φορέων, να ζητάνε από την πολιτεία να κηρυχτεί η πε-
ριοχή σε έκτακτη ανάγκη. Μεταφέρω την αγωνία, την αγανάκτηση
των κατοίκων, ότι οι τοπικές αρχές δεν στάθηκαν κοντά τους. 

Ζητάµε, κύριε Υπουργέ, να γίνει άµεσα η καταγραφή των ζη-
µιών, να αποζηµιωθούν οι παραγωγοί και όχι από τα ΠΣΕΑ -θα
τα πω µετά- αλλά να γίνει άµεσα η αποζηµίωση στις πάγιες εγ-
καταστάσεις και στη φυτική παραγωγή, γιατί διαφορετικά αυτός
ο κόσµος θα οδηγηθεί σε µαζικό βίαιο ξεκλήρισµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, κ. Μάξι-
µος Χαρακόπουλος για τρία λεπτά.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Η ερώτησή σας, κύριε συνάδελφε, θα έλεγα ότι είναι ιδιαίτερα
επίκαιρη διότι κατατέθηκε πριν καλά-καλά παρέλθει το δωδεκαή-
µερο που χρειάζεται από την αναγγελία της ζηµιάς, εντός του
οποίου καλούνται οι πληγέντες παραγωγοί να υποβάλουν τις δη-
λώσεις ζηµιάς. 

Σύµφωνα µε την ενηµέρωση που έχουµε από τις υπηρεσίες
του ΕΛΓΑ, πράγµατι προξενήθηκαν ζηµιές στις 29 Νοεµβρίου
στην περιφερειακή ενότητα της Πρέβεζας από την εκδήλωση
ανεµοστρόβιλου και ανεµοθύελλας. Οι γεωτεχνικοί του υποκα-
ταστήµατος ΕΛΓΑ Ιωαννίνων ανταποκρίθηκαν άµεσα, διενήργη-
σαν αρχικά τις απαραίτητες επισηµάνσεις, από τις οποίες
διαπιστώθηκαν ζηµιές τόσο σε πάγιο όσο και σε φυτικό κεφά-
λαιο. Με τα µέχρι στιγµής δεδοµένα οι ζηµιές δεν είναι ιδιαίτερα
µεγάλης έκτασης. Έως σήµερα έχουν υποβληθεί στον ανταπο-
κριτή του ΕΛΓΑ µία αίτηση για καταστροφή αποθήκης, είκοσι αι-
τήσεις για θερµοκήπια έκτασης εβδοµήντα δύο στρεµµάτων µε
µαρούλια, ντοµάτες και φασολάκια, τέσσερις αιτήσεις για εκρί-
ζωση ή σπασίµατα πρωτογενών βλαστών που αφορούν σε χίλια
εξακόσια ελαιόδεντρα.

Ήδη οι εκτιµήσεις ξεκίνησαν από τις 7 Δεκεµβρίου και θα συ-
νεχιστούν και θα ολοκληρωθούν εντός της εβδοµάδος που δια-
νύουµε. Οι ζηµιές του πάγιου και του φυτικού κεφαλαίου, εφόσον
πληρούνται οι προϋποθέσεις που απαιτούν ο Κανονισµός Οικο-
νοµικών Κρατικών Ενισχύσεων και οι κοινοτικές κατευθυντήριες
γραµµές για τις κρατικές ενισχύσεις, θα ενταχθούν σε πρό-
γραµµα ΠΣΕΑ το οποίο θα υποβληθεί προς έγκριση στην Ευρω-
παϊκή Επιτροπή, εφόσον έχει και τη σύµφωνη γνώµη του
Υπουργείου Οικονοµικών.

Θα ήθελα εδώ να επισηµάνω ότι ζηµιές είχαµε στην ευρύτερη
περιοχή της Πρέβεζας και από χαλάζι στις 2 Δεκεµβρίου σε
εσπεριδοειδή, ελιές και κηπευτικά συνολικής έκτασης χιλίων
τριακοσίων στρεµµάτων. Γι’ αυτές τις ζηµιές επίσης διενεργήθη-
καν επισηµάνσεις, έγιναν αναγγελίες και υποβάλλονται δηλώ-
σεις. Μέχρι στιγµής υποβλήθηκαν τριάντα οκτώ δηλώσεις
ζηµιάς. Οι εκτιµήσεις θα ξεκινήσουν την Τετάρτη 12 Δεκεµβρίου,
πριν ακόµα δηλαδή ολοκληρωθεί η διαδικασία υποβολής των δη-
λώσεων από τους πληγέντες παραγωγούς. 

Οι αποζηµιώσεις θα καταβληθούν µετά την ολοκλήρωση των
εκτιµήσεων και την κοινοποίηση των πορισµάτων, εφόσον βέβαια
οι παραγωγοί είναι ασφαλιστικά ενήµεροι. 

Επειδή δεν µου αρέσει να κρύβω τα προβλήµατα κάτω από το

χαλί, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω ότι το κατά πόσον κατα-
βάλλονται έγκαιρα οι αποζηµιώσεις από τον ΕΛΓΑ είναι άµεσα
συνδεδεµένο µε τον αριθµό των εργαζοµένων, των απασχολού-
µενων γεωτεχνικών στον ΕΛΓΑ. Σήµερα σε σχέση µε το 2009 οι
εργαζόµενοι, είτε αορίστου είτε συµβασιούχοι είτε αυτοί που κά-
νουν πρακτική στον ΕΛΓΑ, είναι λιγότεροι από µισοί. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Αναµένουµε την έγκριση τριών αιτηµάτων για προσλήψεις
συµβασιούχων τρίµηνης και οκτάµηνης διάρκειας από το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών. Μέχρι τότε αντιµετωπίζουµε τα προβλήµατα
που υπάρχουν σε υποκαταστήµατα στην περιοχή ευθύνης των
οποίων έχουν εκδηλωθεί ζηµιές εκ των ενόντων, µε µετακινήσεις
από άλλα υποκαταστήµατα γεωτεχνικών ή µε την αξιοποίηση γε-
ωτεχνικών από τις περιφέρειες.

Για τα υπόλοιπα ζητήµατα θα έχω την ευκαιρία να απαντήσω
στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο ο κ. Νικόλαος
Μωραΐτης για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Μου δίνει την ευκαιρία ο κύριος
Υπουργός να αναδείξω και το µεγάλο ζήτηµα των ελλείψεων
στον ΕΛΓΑ. Είναι έτσι ακριβώς όπως είπατε κι όταν παρουσιά-
ζονται ζηµιές σε όλη τη χώρα, µεταφέρονται από άλλα υποκατα-
στήµατα για να γίνει η καταγραφή των ζηµιών. Αυτό είναι ένα
πάρα πολύ σοβαρό ζήτηµα το οποίο αντιµετωπίζουν καθηµερινά
οι αγρότες µας.

Κύριε Υπουργέ, δεν ξέρω αν σας πληροφόρησαν σκόπιµα. Δεν
έγιναν έγκαιρα. Είπατε ότι έγιναν στις 7 του µήνα. Εγώ πήγα µετά
από δύο µέρες δύο φορές, µέσα σε ένα διάστηµα πέντε ηµερών.
Η µαρτυρία των κατοίκων που µεταφέρω είναι ότι δεν είχε πάει
κανένας από τον ΕΛΓΑ. Μέσα στην πρώτη εβδοµάδα, δεν έγινε
καµµία καταγραφή των ζηµιών. Σε ό,τι αφορά τα εβδοµήντα δύο
στρέµµατα, οι µαρτυρίες των κατοίκων που επισκέφτηκα προσω-
πικά, µιλάνε για πάνω από εκατόν πενήντα στρέµµατα. 

Αλλά πέρα από εκεί, κύριε Υφυπουργέ, το ξέρετε πολύ καλά
ότι στα ΠΣΕΑ και χρονοβόρα είναι η διαδικασία, πηγαίνει σε
βάθος δύο και τριών χρόνων και πολλές φορές δεν εγκρίνεται
από την Ευρωπαϊκή Ένωση κι αν ακόµα εγκριθεί, οι αποζηµιώ-
σεις στους παραγωγούς είναι ψίχουλα. Εποµένως, κάτι που συµ-
βαίνει και στην εκλογική σας περιφέρεια µε το πράσινο σκουλήκι,
δεν πρόκειται να αποζηµιωθεί κι αυτός ο κόσµος στην Πρέβεζα. 

Γι’ αυτό εµείς σε επίσκεψη που κάναµε στο Υπουργείο και στη
συνάντηση µε τον κύριο Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων το συνεπές αγροτικό κίνηµα, η Παναγροτική Αγωνιστική
Συσπείρωση και το ΚΚΕ, είχαµε καταθέσει συγκεκριµένες προ-
τάσεις σε ό,τι αφορά τον ΕΛΓΑ. 

Κύριε Υπουργέ, είναι φοροεισπρακτικός µηχανισµός ο ΕΛΓΑ
και το ξέρετε πολύ καλά. Προεισπράττει χρήµατα ο ΕΛΓΑ και δεν
είναι σίγουρο αν θα αποζηµιώσει τους παραγωγούς. Πέρα από
το ότι πρέπει να υπάρχει κρατικός ασφαλιστικός φορέας που να
καλύπτει στο 100% τις ζηµιές από όλες τις ασθένειες, από όλες
τις φυσικές καταστροφές, εµείς ζητάµε οι παραγωγοί µας να
πληρώνουν στην πώληση του προϊόντος, όχι να πληρώνουν µε
τη δήλωση του ΟΣΔΕ στην προβλεπόµενη παραγωγή, γιατί πολ-
λοί παραγωγοί δεν θα πληρώσουν.

Ακούστε, κύριε Υπουργέ -που πρέπει να το ξέρετε και ασφα-
λώς το ξέρετε- τα θερµοκήπια δεν καλύπτονται και λέτε στους
παραγωγούς να δηλώσουν την παραγωγή που είναι µέσα στα
θερµοκήπια ή λέτε κάτι ακόµα πιο παράλογο, ότι για να καλυ-
φθούν οι ζηµιές στα υλικά, τα νάιλον, τα καλύµµατα κι όλα αυτά,
πρέπει να έχουν τοποθετηθεί πριν ένα χρόνο, λες κι αν είχαν το-
ποθετηθεί το προηγούµενο βράδυ η µανία αυτού του ανεµοστρό-
βιλου δεν θα τα κατέστρεφε ή τα πλοία που πάλι δεν αποζη-
µιώνονται οι φτωχοί ψαράδες, δεν θα τα κατέστρεφε.

Εποµένως, εµείς και ζητάµε αλλά και καλούµε τους κατοίκους
της περιοχής να διεκδικήσουν δυναµικά έναν ΕΛΓΑ που θα κα-
λύπτει το 100% των ζηµιών. Κύριε Υπουργέ, µεταφέρω την αγω-
νία αυτών των ανθρώπων. Θα καταστραφούν ολοσχερώς. Είναι
άνθρωποι που ήταν σε απόγνωση πραγµατικά, γιατί δεν µπορούν
µε δικά τους χρήµατα, πέρα από το όπως είπα στην πρωτολογία
µου υπάρχει η µη ρευστότητα σε ό,τι αφορά τις τράπεζες και ιδι-
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αίτερα τώρα µε τον κ. Σάλλας Αγροτική, αλλά κι ακόµα αν µπο-
ρούσαν θα είχαν καταστραφεί, γιατί δεν µπορούν να ανταπο- κρι-
θούν πραγµατικά σ’ αυτό το µέγεθος των ζηµιών. Γι’ αυτό ζητάµε
και απαιτούµε να γίνει άµεσα η καταγραφή και να αποζηµιωθούν
αυτοί οι κάτοικοι στο 100%, για να µπορούν να συνεχί- σουν την
παραγωγική διαδικασία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός κ. Μάξιµος Χαρακόπουλος.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, την κα-
ταγραφή των ζηµιών του ΕΛΓΑ δεν θα την κάνει ούτε ο συνάδελ-
φος Βουλευτής του ΚΚΕ ούτε εγώ. Θα την κάνουν οι αρµόδιες
υπηρεσίες του οργανισµού και ήδη το κάνουν. 

Κύριε Μωραΐτη, σας ανέφερα συγκεκριµένα στοιχεία για τα
µέχρι στιγµής δεδοµένα, τις δηλώσεις που µέχρι και σήµερα
έχουν υποβληθεί από τους πληγέντες αγρότες στα κλιµάκια του
ΕΛΓΑ. Μέχρι να παρέλθει η ηµεροµηνία θα δούµε πόσες αιτήσεις
θα έχουν υποβληθεί. 

Δουλειά του οργανισµού είναι να καταγράφει τις ζηµιές και να
καταβάλει αντικειµενικές, δίκαιες αποζηµιώσεις έγκαιρα. 

Επανήλθατε πάλι στο ζήτηµα της κατά 100% αποζηµίωσης από
τον ΕΛΓΑ. Σας έχω ξαναπεί από αυτό το Βήµα ότι πουθενά στον
κόσµο δεν υπάρχει ασφαλιστική κάλυψη 100% ιδιαίτερα για τον
πρωτογενή  τοµέα. Μακάρι να ήταν εφικτό κάτι τέτοιο. Βεβαίως
είµαστε ανοικτοί σε ρεαλιστικές προτάσεις. Ήδη έχω ζητήσει
από τους τοµεάρχες αγροτικού των κοµµάτων που µετέχουν στο
Κοινοβούλιο να µου καταθέσουν σκέψεις και προτάσεις εν όψει
της βελτίωσης που επιδιώκουµε στο νόµο που διέπει τη λειτουρ-
γία του ΕΛΓΑ και τον Κανονισµό Ασφάλισης Φυτικής και Ζωικής
Παραγωγής. 

Κάποια κόµµατα έχουν ανταποκριθεί στην πρόσκλησή µας και
έχουν καταθέσει προτάσεις, τις οποίες µελετούµε. 

Συζητούµε για παράδειγµα τη διεύρυνση του ορίου αυξοµεί-
ωσης της ασφαλιζόµενης αξίας και κατ’ επέκταση και του ασφα-
λίστρου, από το 20% στο 30% που δίνει τη δυνατότητα στον
παραγωγό για περισσότερες επιλογές.

Εξετάζουµε σοβαρά την ενεργοποίηση του θεσµού της προ-
αιρετικής ασφάλισης για νόσους και  παθογόνα αίτια που σήµερα
δεν αποζηµιώνονται όπως το πράσινο σκουλήκι, στο οποίο ανα-
φερθήκατε νωρίτερα. Αυτή η επέκταση θα αποτελέσει αντικεί-
µενο διαλόγου µε τα κόµµατα και τους εκπροσώπους των
αγροτών. Παράλληλα, αρµόδιες επιστηµονικές επιτροπές θα εκ-
πονήσουν τις αναλογιστικές µελέτες για να δούµε το ύψος του
ασφαλίστρου ή τις καλύψεις που θα πρέπει να παρέχονται. 

Τέλος, µετά την αρνητική απόφαση της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής στο αίτηµα για ΠΣΕΑ µε βάση το άρθρο 11 του κανονισµού
για τις ζηµιές από το πράσινο σκουλήκι το 2010, έδωσα εντολή
να συγκροτηθεί οµάδα εργασίας η οποία θα εκπονήσει ένα κα-
νονιστικό πλαίσιο µε βάση το άρθρο 10 του κανονισµού για την
παροχή ενισχύσεων για την πρόληψη και την αντιµετώπιση
νόσων ζώων και φυτών και την προσβολή από επιβλαβείς οργα-
νισµούς όπως το πράσινο σκουλήκι. 

Τις επόµενες µέρες έχουν προγραµµατιστεί πληρωµές από
τον ΕΛΓΑ, στις 12 Δεκεµβρίου και στις 21 Δεκεµβρίου, που αφο-
ρούν ζηµιές ύψους περίπου 20 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Το σύνολο των αποζηµιώσεων του ΕΛΓΑ για το 2012 θα απο-
πληρωθεί εντός του πρώτου τριµήνου του 2013.

Κύριε συνάδελφε, σε κάθε περίπτωση οφείλουµε να συνοµο-
λογήσουµε σε αυτήν την Αίθουσα ότι στη δύσκολη οικονοµική
συγκυρία που περνάει η πατρίδα µας, ο ΕΛΓΑ είναι από τους λί-
γους θα έλεγα οργανισµούς που λειτουργεί µε αξιοπιστία κατα-
βάλλοντας τις οφειλόµενες αποζηµιώσεις στους ασφαλισµένους
του, στους αγρότες και στους κτηνοτρόφους, στους παραγω-
γούς. Αυτό συµβαίνει για δύο λόγους: Πρώτον, ο ΕΛΓΑ λειτουρ-
γεί αυστηρά µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια. Δηλαδή η
δυνατότητα πληρωµών δεν εξαρτάται από το κατά πόσο ο κρα-
τικός προϋπολογισµός έχει τη δυνατότητα να δανειοδοτεί τον
οργανισµό. Και δεύτερον, οι εργαζόµενοι –έστω αυτοί οι λίγοι
που σήµερα υπηρετούν στον ΕΛΓΑ- κάνουν µε συνέπεια το κα-

θήκον τους, υπηρετούν ευσυνείδητα τον οργανισµό. 
Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Η δεύτερη µε αριθµό 707/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-

ρου κύκλου της Βουλευτού Τρικάλων του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Παναγιώ-
τας Δριτσέλη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την αξιολόγηση της ποι-
ότητας του εκπαιδευτικού έργου, διαγράφεται λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 698/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιά και Νήσων των Ανεξάρτητων
Ελλήνων κ. Παναγιώτη Μελά προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων λειτουργίας του Νοσο-
κοµείου Αιγίνης «Ο Άγιος Διονύσιος», διαγράφεται λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Επίσης, η τέταρτη µε αριθµό 714/4-12-2012 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Σερρών του Λαϊκού Συνδέσµου
- Χρυσή Αυγή κ. Αρτέµιου Ματθαιόπουλου προς τους Υπουργούς
Οικονοµικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τον Οργανισµό Λιµένος
Θεσσαλονίκης (ΟΛΘ), διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Παρ’ ότι δεν δικαιούστε,

έχετε το λόγο για ένα λεπτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Ακούστε µε και νοµίζω ότι θα συµφω-

νήσετε µαζί µου.
Είναι απαράδεκτο για τέταρτη φορά να µην έρχεται ο αρµό-

διος Υπουργός να απαντήσει εδώ για τη µη χρηµατοδότηση του
νοσοκοµείου της Αίγινας «Άγιος Διονύσιος».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα υποβάλετε ξανά την
ερώτησή σας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Μισό λεπτό. Θα έπρεπε να έλθει και να
πει: «Δεν µπορούµε να χρηµατοδοτήσουµε το νοσοκοµείο». Είναι
ένα νοσοκοµείο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Μην τα λέτε σε µένα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: … που στηρίζει όλη την Αίγινα, δεκα-

πέντε χιλιάδες κατοίκους, δεν υπάρχει άλλη κλινική…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν έχω ιδέα ούτε πού

είναι η Αίγινα, ούτε που είναι το νοσοκοµείο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Το κέντρο υγείας δεν λειτουργεί κανο-

νικά…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν έχω πάει ποτέ στην

Αίγινα, κύριε Μελά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: …και αν τυχόν κλείσει, θα υπάρξει µε-

γάλη ταλαιπωρία και πρόβληµα στην υγεία πολλών ασθενών και
ιδίως ηλικιωµένων που θα αναγκάζονται να µεταφέρονται στον
Πειραιά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν είναι δυνατό να το-
ποθετηθείτε. Σας άφησα να διαµαρτυρηθείτε και θα το µεταφέ-
ρουµε στον Υπουργό.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Έτσι λοιπόν νοµίζω ότι πρέπει κι εσείς
ως Προεδρείο της Βουλής να πάρετε µία θέση ούτως ώστε οι
Υπουργοί να έρχονται εδώ και να απαντούν στις ερωτήσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Γίνονται προσπάθειες
από το Προεδρείο να µην υπάρχουν κενά στις ερωτήσεις.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Δεν νοµίζω αυτό να µην είναι στον Κα-
νονισµό της Βουλής. Το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώθηκε η συζή-
τηση των επίκαιρων ερωτήσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.31’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο Τρίτη 11 Δεκεµβρίου 2012 και ώρα 18.00’ µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο, συ-
ζήτηση αναφορών και ερωτήσεων.
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